
10 stycznia 2013 roku odbyło się skorzystało sto kilkadziesiąt osób. (18%). Na wszystkie pozostałe zadanie 
noworoczne spotkanie Burmistrza Leśnej Wszystkich imiennie witał prowadzący takie, jak utrzymanie i bieżące remonty dróg, 
Jana Surowca z przedsiębiorcami. spotkanie Wojciech Krawiec chodników, rowów, mostów, oświetlenie, 
W spotkaniu uczestniczyli radni Rady odśnieżanie, remonty mieszkań, fundusze Jan Surowiec omówił działania władzy 
Miejskiej, Sołtysi, dyrektorzy jednostek, remontowe oraz inne pozostaje tylko 38 % samorządowej podejmowane w roku 2012 
kierownictwo Urzędu Miejskiego budżetu. w gminie Leśna i ich efekty. Przedstawił 
w Leśnej. zadania zrealizowane przy wsparciu W 2013 r. planowane są także inwestycje 
Burmistrz zaprosił do sali restauracyjnej funduszy europejskich, ze środków takie, jak: kontynuacja modernizacji 
hote lu  „Lel iwa” w Leśnej  osoby popowodziowych, z budżetu gminy. oczyszczalni ścieków, renowacja zasobów 
zarządzające firmami oraz prowadzące Szeroko nakreślił zmiany zachodzące mieszkaniowych (18 dachów), odbudowa 
działalność gospodarczą. Z zaproszenia w najważniejszych dziedzinach gminnego drogi stanowiącej dojście do cmentarza 

życia w minionym roku. wdrożenie mobilnego systemu informacyjno komunalnego w Leśnej, przebudowa ujęcia 
- promocyjnego (sms) w gminie Leśna, wody podziemnej w Pobiednej, partycypacja W 2012 r. Gmina Leśna 
uniwersytety trzeciego wieku, remont w kosztach budowy instalacj i  do z ł o ż y ł a  1 4  w n i o s k ó w  
świetlicy wiejskiej w Stankowicach. k o m p o s t o w a n i a ,  r e m o n t  d r o g i  aplikacyjnych na zadania 
Ogółem w ciągu 2 lat tej kadencji złożonych w Grabiszycach. finansowane ze środków 
zostało 28 wniosków.  europejskich, z których 13 W tym roku będzie także w Leśnej wiele 

uzyskało już pozytywną Inwestycje w gminie zamknęły się kwotą interesujących wydarzeń np. zakończenie 
akceptację. Gdy wszystkie ponad 6 mln zł, co stanowi 22% budżetu (dla etapu wyścigu Bałtyk Karkonosze Tour oraz 
wnioski zostaną zakończone, przykładu w 2010 inwestycje stanowiły festiwal coverów. 
to budżet gminy wzbogaci się niecałe 7%). M.in. wykonane zostały Burmistrz zapewnił, że budżet gminy, choć 
o  oko ło  2 ,  5  mln  z ł .  gruntowne remonty dróg praktycznie skromny i realizowany w trudnych czasach 
7 wniosków zostało już w każdej miejscowości, nowe nawierzchnie jest bezpieczny, nie ma przewidywalnych, 
z a k o ń c z o n y c h  m . i n .  placów, chodników, opracowana została istotnych zagrożeń, a zadania akceptowane 
modernizac ja  świe t l icy  koncepcja wodociągowania i kanalizacji są na miarę możliwości.
w i e j s k i e j  w  Z a c i s z u ,  całej gminy, wykonano podłączenie 

J a n  S u r o w i e c  p o d k r e ś l i ł  r o l ę  budynków komunalnych przy ul .  
przedsiębiorców w rozwoju miejscowej Żeromskiego w Leśnej do kanalizacji, nową 
gospodarki, zapewnianiu pracy, tworzeniu sieć wodociągową przy ul. Polnej 
budżetu Leśnej. Zaznaczył, że władze w Pobiednej. Ubiegły rok był także 
samorządowe doceniają wkład lokalnego początkiem realizacji programu utylizacji 
biznesu w dochodach gminy. Dziękował azbestu. 
biznesmenom za ich pracę i życzył 

O ogromie wykonanych zadań świadczy powodzenia w realizacji zamierzonych 
liczba zawartych umów na roboty celów. 
budowlane – było ich 280, 
a każda umowa poprzedzona 
musi być przecież procedurą 
wynikającą z ustawy prawo 
zamówień publicznych lub 
z  u s t a w y  o  f i n a n s a c h  
publicznych. 

Burmistrz Leśnej zasygnalizował 
t e ż  p l a n  i n w e s t y c j i  
i ważniejszych przedsięwzięć 
w 2013 roku. 

Budżet na 2013 r. został już 
uchwalony i wynika z niego, że 
prawie 60% dochodów stanowią 
subwencje i dotacje. Ważne jest, że wydatki W części artystycznej zaprezentowali się 
bieżące gminy praktycznie nie ulegają Marta Bobko i Wojciech Krawiec, którzy 
zwiększeniu w porównaniu do lat przedstawili ciekawy program wokalno - 
ubiegłych, co – ze względu na inflację muzyczny. Docenili to wszyscy obecni 
i wzrost cen - oznacza tak naprawdę nagradzając występ gromkimi brawami.
rzeczywiste zmniejszanie kosztów Kuluarowe rozmowy służyły wymianie 
funkcjonowania gminy i kierowanie pog lądów,  in tegrac j i  ś rodowiska ,  
środków na jej rozwój poprzez inwestycje. omawianiu różnych problemów, a nawet 
Ponad 60% budżetu 2013 r. przeznaczone planowaniu wspólnych działań.       (R)
jest na oświatę (36%) i pomoc społeczną 
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Srebrnym Medalem „Za Zasługi dla Leśnej Jan Surowiec i Przewodniczący 
Obronności Kraju” odznaczeni zostali Rady Miejskie j  Wal ter  S t raszak.  
podczas sesji Rady Miejskiej w Leśnej Wyróżnionych rodziców było więcej, ale 
28.12.2012 roku państwo Janina nie byli obecni na sesji.
i Zbigniew Domrzalscy z miejscowości W rozmowie  z  p .  Domrzalskimi  
Kościelniki Górne. dowiedzieliśmy się, że tradycje wojskowe 
Na sesji obecny był mjr Kazimierz zapoczątkował pan Zbigniew, odbywając 
Poturalski z Wojskowej Komendy zasadniczą służbę wojskową. Po ojcu 
Uzupełnień w Bolesławcu, który w imieniu czterech synów Janiny i Zbigniewa służyło 
Ministra Obrony Narodowej dokonał aktu w wojsku. Byli to: Marek, Krzysztof, Darek  
dekoracji. Życzenia i gratulacje Państwu i Tomasz. Odbycie służby wojskowej uważa 
Domrzalskim złożyli m.in. Burmistrz się w tej rodzinie za coś oczywistego, bo „co 

to za chłop, który nie 
był w wojsku…”.

Na zdjęciu od lewej: - 
Zbigniew i Janina 
Domrzalscy oraz  
m j r  K a z i m i e r z  
Poturalski, w drugim 
rzędzie od lewej - 
synowie Krzysztof 
i Marek Domrzalscy 
o r a z  B u r m i s t r z  
Leśnej Jan Surowiec 
i Przewodniczący 
R a d y  M i e j s k i e j  
w Leśnej Walter 
Straszak. (ms)

Czterech synów w wojsku…

Doroczne spotkanie Burmistrza Leśnej z przedsiębiorcami
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Chociaż bieżący okres finansowania zadań wybudowano świetlicę w Zaciszu. Dwa w  L e ś n e j ”  n a  o b r z e ż a c h  G m i n y  p l a c u  z a b a w  w r a z  z  f u n k c j a m i  
przez Unię Europejską (2007- 2013) zbliża projekty skierowane były do naszych zamontowane zostały nowe tzw. witacze, towarzyszącymi przy lodowisku w Leśnej 
się ku końcowi, to jednak Gmina Leśna seniorów, a zrealizowane w Leśnej a w Leśnej ulicowskazy, poprawiona została oraz placu zabaw przy ulicy Baworowo 
p o t r a f i  e f e k t y w n i e  k o r z y s t a ć  i w Pobiednej pod nazwą „Leśna Szkoła baza handlowa na targowisku poprzez w Leśnej. Planowany jest też remont 
z pojawiających się jeszcze możliwości. Integracji” i „Lokalna Akademia Integracji postawienie sanitariatów, utworzono polsko-

świetlicy w remizie w Pobiednej oraz 
Tylko w 2012 pracownicy Urzędu w Gminie Leśna”. Wieloletni projekt c z e s k i e  s t r u k t u r y  w s p ó ł p r a c y  

polsko-czeski festiwal coverów - TAMA przygotowali i złożyli aż 14 nowych realizowany jest także w klasach I-III w sytuacji zagrożenia kryzysowego oraz 
2013.  wniosków na łączną kwotę około 2,5 miliona w każdej naszej szkole podstawowej. zorganizowany został po raz pierwszy 
Zdobywanie pieniędzy zewnętrznych nie zł, z czego udział własny Gminy wyniesie Kolejny zakończony projekt - „Wdrożenie jarmark bożonarodzeniowy.
j e s t  ł a t w e ,  w y m a g a  o g r o m n e g o  ok. 30%. Niezależnie od tych działań mobilnego systemu informacyjno - Wartość projektów wyniosła prawie 1 mln 
zaangażowania pracowników, dobrego kontynuowane były realizacje projektów promocyjnego w gminie Leśna”, to złotych, z czego dofinansowanie z Unii 
pomysłu na temat projektu, sprawnej rozpoczętych w 2011 r. i zakończono n iezwykle  ważne  przeds ięwzięc ie  Europejskiej wyniosło ponad 500 tys. zł. 
realizacji oraz skrupulatnego rozliczenia. 7 z nich. umożliwiające np. ostrzeganie mieszkańców W 2013 r. będzie realizowany m.in. projekt Jak widać, Gmina sięga po środki o zagrożeniach poprzez sms. Wykonany D z i ę k i  t e m u ,  w  m i n i o n y m  r o k u  

„Renowacja zasobów mieszkaniowych zewnętrzne bardzo aktywnie i wszędzie tam, został również remont z wymianą okien zrealizowano wiele zadań. Dokończono 
z terenu Leśnej”. W ramach tego projektu gdzie jest to możliwe, aby móc realizować i drzwi w świetlicy w Stankowicach. Środki budowę  dwufunkcy jnego  ob iek tu  
nastąpi wymiana 18 dachów w budynkach na zadania oczekiwane przez mieszkańców.unijne wspomogły organizację dożynek. sportowego „Biały Orlik” (lodowisko i kort 
terenie miasta. Kolejne projekty, to budowa B.C.Z kolei w ramach projektu „Witamy tenisowy), zmodernizowano, a w zasadzie 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej dlitwę. Nie zabrakło również dzielenia się 
w Leśnej zorganizował 18 grudnia 2012 opłatkiem i składania życzeń.
r. w Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej Życzenia świąteczne i noworoczne złożyli 
Spotkanie Świąteczne dla 45 osób również Sekretarz Gminy - Krystyna 
s t a r s z y c h ,  s a m o t n y c h  i  n i e - Jarzyna oraz Przewodniczący Rady 
pełnosprawnych. Miejskie j  –Wal ter  S t raszak.  Po 
Spotkanie sfinansowane było ze środków z a k o ń c z o n y m  s p o t k a n i u  o s o b y  
otrzymanych z Urzędu Miejskiego mieszka j ące  poza  Leśną  mia ły  
w Leśnej. Wigilijne potrawy zostały zapewniony bezpłatny transport.      (M.)
dostarczone przez 
firmę cateringową. 
W ś w i ą t e c z n y  
n a s t r ó j  w p r o -
w a d z i ł  g o ś c i  
Burmistrz Leśnej 
J a n  S u r o w i e c ,  
k t ó r y  z ł o ż y ł  
w s z y s t k i m  
n a j l e p s z e  
życzenia.
S p o t k a n i u  
przewodniczył ks. 
D z i e k a n  J a n  
D ą b s k i ,  k t ó r y  
o d m ó w i ł  m o -

Po wielu staraniach podjętych wspólnie chętnych do korzystania z lodowiska 
p r z e z  O ś r o d e k  K u l t u r y  w następujących dniach: wtorek – piątek 
i Sportu w Leśnej, Urząd Miejski godz. 16:00 – 20:00, sobota – niedziela 
w Leśnej oraz Ochotnicze Straże godz. 12:00 – 20:00.
Pożarne z terenu naszej gminy, w dniu Informujemy jednocześnie, iż obecnie nie 
19 grudnia 2012r. zostało udostępnione prowadzimy wypożyczalni łyżew.
lodowisko zlokalizowane na kompleksie Korzystanie z lodowiska jest uzależnione 
boisk sportowych „Moje boisko – Orlik od warunków pogodowych, które niestety 
2012” w Leśnej, przy ul. Osiedle. w os ta tn im czas ie  powodowały  
Pierwsza inauguracyjna próba lodu odbyła konieczność  wyłączenia  obiektu  
się punktualnie o godzinie 12:00. Dzięki z użytkowania.      (O.)
uprzejmości Pani Beaty Czeczot, Dyrektor 
Szkoły Podstawowej im. 
J a n a  P a w ł a  I I  
w Smolniku oraz Pani 
T e r e s y  B o c z u l a ,  
Dyrektor Gimnazjum
w Leśnej, próbnej jazdy 
dokonal i  uczniowie 
klasy I c Gimnazjum pod 
opieką nauczyciela, Pana 
Marka Michalika, oraz 
klas I-VI SP Smolnik pod 
opieką nauczyciela, Pana 
Adama Durlaka. 

Zapraszamy wszystkich 

Gmina korzysta ze środków unijnych

Lodowisko otwarteDla starszych, samotnych
i niepełnosprawnych
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28 grudnia 2012 roku Rada Miejska na oświatę (około 36% wydatków 
uchwaliła budżet gminy na 2013 rok. bieżących), na pomoc społeczną (około 
Jest to budżet na miarę możliwości 26% wydatków bieżących), na 
f i n a n s o w y c h  g m i n y,  z g o d n y  utrzymanie i remonty dróg oraz inne 
z wymogami prawa i zapewniający zadania bieżące (około 38% wydatków 
realizację podstawowych zadań bieżących).
nałożonych na gminę. Nie byłoby wydatków bez dochodów, 

a te czerpane są z kilku źródeł, między 
innymi z: dochodów uzyskiwanych Przygotowując budżet należało 
z podatków i opłat lokalnych: z podatku pamiętać o regułach zawartych 
od nieruchomości, leśnego i rolnego, od w ustawie o finansach publicznych, 
środków transportowych, a od 1 lipca czyli: o wysokości długu w stosunku do 
2013 r. z opłaty za usuwanie odpadów dochodów, o wysokości spłacanych rat 
(razem około 17, 5%), subwencji kredytowych w stosunku do dochodów, 
( 3 5 , 5 % ) ,  u d z i a ł u  w  p o d a t k u  a także o tym, że wydatki bieżące nie 
dochodowym od osób fizycznych mogą być wyższe niż dochody bieżące. 
(11,5%) oraz dotacji (18%). Dotacje Nie można było zapomnieć również 
mogą być przeznaczone tylko na o obowiązywaniu od 2014 roku 
realizację zadań, na które zostały i n d y w i d u a l n y c h  w s k a ź n i k ó w  
przyznane i dotyczą głównie obszaru zadłużenia, które dodatkowo zaostrzają 
szeroko pojętej opieki społecznej. dyscyplinę budżetową, a na wysokość 
Subwenc je  w  g łówne j  częśc i  których mają wpływ wskaźniki 
przeznaczane są na oświatę. wypracowane w 2012 r. i w 2013 r.
Odrębną grupę dochodów stanowią Nowością w tegorocznym budżecie jest 
dochody majątkowe uzyskiwane ze to, że po stronie dochodów są 
sprzedaży mienia komunalnego, bądź zaplanowane wpływy z tytułu opłaty za 
też z dotacji przeznaczonych na zadania usuwanie odpadów, a po stronie 
inwestycyjne. Jest to część dochodów wydatków – wprowadzenie w tej samej 
trudna do przewidzenia, gdyż tak wysokości kosztów za transport 
naprawdę w znacznym stopniu zależy i składowanie odpadów (jest to wynik 
od sytuacji gospodarczej kraju, a nawet nowego systemu gospodarowania 
Europy, a nie od warunków lokalnych. odpadami, który będzie obowiązywał 
Te dochody możemy przeznaczyć tylko od 01 lipca 2013 roku).
na realizację inwestycji w gminie.

W uchwalonym planie finansowym 
Dochody bieżące z roku na rok są gminy uwzględniono inflację na 
n i ż s z e ,  c o  j e s t  z w i ą z a n e  z e  poziomie 2,8% oraz działania 
zmniejszeniem dotacji na zadania zmierzające do obniżenia wydatków 
z zakresu opieki społecznej. Wysokość bieżących. Przewidziano również 
subwencji utrzymuje się na takim ś r o d k i  n a  r e a l i z a c j ę  z a d a ń  
samym poziomie i nieznacznie wzrasta inwestycyjnych, w tym zakończenie 
udział w podatku dochodowym od osób projektów rozpoczętych w 2012 roku, 
fizycznych. Biorąc pod uwagę fakt, że m i ę d z y  i n n y m i :  d o k o ń c z e n i e  
zadania zarówno z zakresu oświaty, jak modernizacji oczyszczalni ścieków 
i opieki społecznej realizowane są w Smolniku i renowację zasobów 
w takim samym zakresie, nasuwa się mieszkaniowych z terenu Leśnej.
wniosek, że gmina musi dołożyć więcej 

Porównując budżety lat 2011 i 2012 
w ł a s n y c h  ś r o d k ó w  d o  i c h  

z  b u d ż e t e m  n a  r o k  2 0 1 3  
sfinansowania.

zaobserwujemy, że wydatki bieżące 
Reasumując: budżet na 2013 rok jest pozostają na tym samym poziomie, 
trudny, wymagający racjonalnego rosną natomiast wydatki inwestycyjne. 
i  oszczędnego gospodarowania Biorąc pod uwagę fakt, że każdego roku 
ś r o d k a m i  f i n a n s o w y m i ,  a l e  inflacja w kraju sięga około 4 % 
pozwalający realizować wszystkie możemy powiedzieć, że wydatki 
zadania nałożone na gminę. Musimy bieżące z roku na rok maleją. Jest to 
jednak pamiętać, że już w tej chwili tendencja jak najbardziej poprawna, bo 
należy myśleć o budżecie na 2014 rok, tak naprawdę są to pieniądze wydane na 
gdyż wówczas obowiązujące wskaźniki bieżące utrzymanie gminy, ale nie 
bardzo utrudnią nam zadanie i nie lada pozostaje po nich ślad, nie przybywa 
wyzwaniem będzie pogodzenie potrzeb nowych miejsc pracy, domów, dróg itp. 
gminy z narzuconymi obostrzeniami. Nie można oczywiście wszystkich 
Już dzisiaj pracownicy urzędu i radni środków przeznaczyć na inwestycje, bo 
muszą szukać rozwiązań, które pozwolą gmina ma obowiązki wobec swoich 
na uchwalenie budżetu na 2014 rok.mieszkańców i chce je realizować z jak 

najlepszym skutkiem. Tak więc Małgorzata Uhornicka
w budżecie zapewnione zostały środki 

Gmina Leśna po raz kolejny ubiega się odbudowa mostów i dróg dojazdowych do 
o uzyskanie pomocy finansowej z budżetu posesji nr 10, 43, 46, 72, 74, 85 
państwa na usuwanie skutków powodzi w Stankowicach.
z 2010 r. Już w ub. roku wykonane zostały P r o m e s y  M i n i s t r a  A d m i n i s t r a c j i  
niezbędne kosztorysy i przygotowane i Cyfryzacji zostaną udzielone samorządom 
wnioski. Pod uwagę mogą być brane tylko najbardziej poszkodowanym w wyniku 
te zadania, które zawarte są w protokole zdarzeń noszących znamiona klęsk 
szkód sporządzonym niezwłocznie po żywiołowych. Mamy nadzieję, że Gminie 
powodzi i zatwierdzonym przez Wojewodę. Leśna zostanie przyznane dofinansowanie 
Wnioskowana przez Gminę Leśna kwota i zadania ujęte w planie uda się zrealizować. 
dotacji na rok 2013 wynosi ponad 6 mln zł Odbudowa w/w obiektów poprawiłaby 
i obejmuje następujące zadania: odbudowa w znacznym stopniu stan dróg gminnych 
drogi gminnej do posesji  104, 105, 106, oraz warunki działalności sportowo – 
181, 186, 187, 125, 127, 156, 119 w Świeciu rekreacyjnej, a także estetykę wyżej 
– dokończenie zadania z 2012 roku, wymienionych miejscowości.
odbudowa stadionu sportowego oraz W 2011 r. Gmina uzyskała ponad 3 mln zł., 
kompleksu sportowego do Kajak- Polo, a w 2012 – ponad 2 mln zł. A jak będzie 
odbudowa dróg gminnych w Leśnej obok w tym roku? Przekonamy się za 2-3 
boiska do Kajak- Polo i boisk Orlik, miesiące.
odbudowa dróg gminnych do posesji nr 10, 

Monika Węgrowska14 oraz obok posesji nr 88 w Szyszkowej, 

W dniu 14 grudnia 2012 r. odbyło się Novotný, Radek Haloun, a ze strony 
w Urzędzie Miejskim w Leśnej uroczyste polskiej Jan Surowiec, Burmistrz Leśnej. 
podpisanie porozumienia w sprawie Projekt oficjalnie zakończył się w grudniu 
określenia zasad udzielania wzajemnego 2012 r., lecz już są planowane wspólne 
wsparcia w sytuacjach zagrożenia międzynarodowe ćwiczenia w 2013 r. 
kryzysowego przez uczestników projektu W ćwiczeniach będą brały udział jednostki 
pn. „Utworzenie zintegrowanych polsko Straży Pożarnej, Straży Miejskiej i Policji. 
– czeskich struktur współpracy - Jest to nowatorskie przedsięwzięcie, które 
w sytuacji zagrożenia kryzysowego”. powinno w perspektywie służyć poprawie 

Dokument jest efektem trwających od bezpieczeństwa osób i mienia po obu 
sierpnia spotkań gmin partnerskich stronach granicy – mówi Burmistrz Leśnej. 
uczestniczących w projekcie - ze strony Tak więc cel projektu został osiągnięty i to 
czeskiej uczestniczyły następujące gminy: z większym efektem niż pierwotnie 
Novè Mèsto pod Smrkem, Jindřichovice zakładano, a współpraca z naszymi 
pod Smrkem i Hornĭ Řasnice, a ze strony czeskimi sąsiadami trwa nadal także na 
polskiej Gmina Leśna. Porozumienie wielu innych płaszczyznach. (M.G.)
podpisali Starostowie: Pavel Smutnỳ, Pavel 

Budżet na 2013 rok uchwalony Gmina stara się o środki
z Ministerstwa na kolejne zadania

popowodziowe

Porozumienie o współpracy
w sytuacjach zagrożenia kryzysowego 
pomiędzy gminą Leśna i trzema gminami czeskimi
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Zatrzymani za przestępstwa narkotykowe Zima 2012/2013
W okresie zimowym wzrasta liczba osób, Leśniańscy policjanci zatrzymali dwóch 
które z powodu wychłodzenia organizmu mężczyzn podejrzanych o przestępstwa 
potrzebują pilnej pomocy lekarskiej. narkotykowe. W trakcie przeszukania 
Dotyczy to zwłaszcza osób bezdomnych, f u n k c j o n a r i u s z e  u j a w n i l i  p r z y  
samotnych, bezradnych bądź znajdujących zatrzymanych k i lkanaśc ie  porcj i  
się pod wpływem alkoholu, nocujących marihuany.
w opuszczonych altanach i innych Funkcjonariusze z Komisariatu Policji 
nieogrzewanych pomieszczeniach, bądź na w Leśnej ustalili i zatrzymali dwóch 
wolnym powietrzu.

mężczyzn w wieku 24 i 26 lat. Przy jednym 
21 grudnia 2012 w godzinach popołudniowych z zatrzymanych funkcjonariusze ujawnili 
do Komisariatu Policji w Leśnej zgłosił się kilka porcji suszu konopi indyjskich. 
Leśniczy informując, iż jadąc drogą znalazł 

W wyniku podjętych czynności, w trakcie 
śpiącego na śniegu chłopca. Z uwagi na fakt, że 

przeszukania pomieszczeń mieszkalnych 
nie można było nawiązać z nim kontaktu 

i gospodarczych 24 - latka, funkcjonariusze przywiózł go do komisariatu. Na miejscu 
zabezpieczyli jeszcze kilka porcji tego stwierdzono, że młody człowiek znajduje 
narkotyku. Zatrzymani trafili do policyjnego w stanie nietrzeźwości, był przy tym 
aresztu. wyziębiony. W związku z tym wezwano na 
Teraz za swoje czyny odpowiedzą przed miejsce Zespół Pogotowia Ratunkowego. 15 – 
sądem, za posiadanie i udzielanie środków latek został przewieziony do szpitala. W trakcie 
odurzających grozi kara do 3 lat pozbawienia czynności policjanci ustalili, iż małoletni 
wolności. spożywał alkohol z rówieśnikami. Obecnie 

w tej sprawie prowadzone jest postępowanie 
przygotowawcze, które ma na celu ustalenie Wspólne patrole polsko- czeskie
okoliczności całego zdarzenia oraz ustalenia Od ponad trzech lat na terenie powiatu 
czy zaistniało przestępstwo polegające na 

lubańskiego oraz po stronie naszych 
nieudzieleniu pomocy.

południowych sąsiadów, można spotkać 
Przypominamy! Okres zimowy i znaczne wspólne patrole policji. 
spadki temperatur stwarzają potencjalne 

Ich celem jest zwalczanie przestępczości na zagrożenie dla życia i zdrowia osób 
pograniczu polsko - czeskim, poprawa bezdomnych, w podeszłym wieku i samotnych. 
bezpieczeństwa na drogach, a także Zagrożenie utraty życia dotyczy w tym okresie 
udzielanie wszelkiej pomocy turystom także osób nietrzeźwych, przebywających na 
obydwu krajów. Przed Świętami Bożego wolnym powietrzu, bądź w pomieszczeniach 
Narodzenie w Leśnej odbył się Polsko – opuszczonych i nieogrzewanych.
Czeski Jarmark Bożonarodzeniowy. Nad Policjanci apelują do wszystkich mieszkańców 
bezpieczeństwem osób biorących w nim powiatu lubańskiego o informowanie policji 
udział czuwali policjanci z leśniańskiego o każdej zauważonej osobie leżącej lub 
komisariatu oraz funkcjonariusze z Czech. siedzącej na ziemi, ławkach, przystankach, 
Wspólne patrole Policji polskiej i czeskiej w altanach ogrodowych, która mogłaby być 

narażona na wyziębienie. Nie bądźmy obojętni pojawiły się 9 października 2009 roku. Ta 
dla tych osób, być może nasza pomoc współpraca jest efektem porozumień 
przyczyni się do tego, że uratujemy komuś podpisanych przez stronę polską i czeską. 
życie. Informacje można przekazywać na W trakcie służb funkcjonariusze patrolują 
numer telefonu pogotowia policyjnego 997 lub powiaty przygraniczne powiatu lubańskiego 
do najbliższej jednostki policji.i graniczące z nim tereny przygraniczne 
Policjanci przypominają, że każdego roku Republiki Czeskiej.
odnotowuje się w Polsce przypadki zgonów Celem patroli jest zwalczanie przestępczości 
osób bezdomnych i samotnych, których na pograniczu polsko - czeskim, a także 
przyczyną jest wychłodzenie organizmu. udzielanie wszelkiej pomocy turystom obu 
Dlatego wzorem lat ubiegłych lubańscy krajów. W czasie tegorocznego Jarmarku 
funkcjonariusze podejmują działania Bożonarodzeniowego w Leśnej nad 
prewencyjne, zmierzające do tego, by takich bezpieczeństwem mieszkańców oraz 
przypadków było jak najmniej i aby każdy, kto 

turystów czeskich czuwali policjanci z Polski 
potrzebuje pomocy, taką pomoc otrzymał. Na 

i Czech.
bieżąco kontrolują miejsca, gdzie mogą 
przebywać bezdomni. Zwracają również 
w tym okresie uwagę na osoby znajdujące się 
pod wpływem alkoholu, gdyż to właśnie one są 
najbardziej narażone na zamarznięcie.
Wszystkie działania mają charakter pomocowy 
i  w  z w i ą z k u  z  t y m  p o l i c j a n c i ,  
w trakcie wykonywania obowiązków 
służbowych, udzielają informacji oraz 
wszelkiej pomocy w dotarciu do placówek 
pomagających bezdomnym oraz innym 
osobom wymagającym opieki.

podkom. Anna Włoszczyk

Policja informuje i radzi
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W grudniu w Szyszkowej patrol Straży Miejskiej W związku z aurą pogodową SM przypomina 
zatrzymał na przystanku autobusowym po raz wszystkim mieszkańcom naszej gminy 
kolejny „amatora spożywania alkoholu”. Picie o zasadach bezpiecznego zachowania się na 
w tym miejscu alkoholu w oczach wielu lodzie, tym bardziej, że nadchodzą ferie zimowe 
mieszkańców stanowi uciążliwy problem, więc w szkołach. 
podejmowano do tej pory liczne działania mające O czym powinieneś wiedzieć zanim wejdziesz 
przeciwdziałać temu zjawisku: zwiększono na lód:
liczbę patroli w Szyszkowej, nałożono kilku 

· przekaż informację bliskiej osobie o miejscu, 
mandatów oraz skierowano również kilka 

w które się udajesz oraz planowanym czasie 
wniosków do sądu o ukaranie za spożywanie 

powrotu; 
alkoholu w miejscu publicznym.  Jak widać, 

· na lód najlepiej wybieraj się w towarzystwie – istnieją jednak osoby, które nie mogą się 
kogoś, na kogo możesz liczyć w krytycznej pogodzić z faktem, że spożywanie alkoholu na 
sytuacji;przystanku autobusowym nie jest dobrym 

rozwiązaniem i na dodatek niezgodnym · jeżeli nie jesteś pewny wytrzymałości lodu, 
z obowiązującym prawem. zabierz ze sobą długą linę, którą możesz związać 

się z kompanem, pomoże to we wzajemnym Także w miesiącu grudniu SM zatrzymała 
udzieleniu pomocy w przypadku załamania się kierowcę, który pomimo nakazu jazdy w lewo 
tafli lodu;z ul. Rynek oraz zakazu wjazdu, kontynuował 

jazdę ul. Świerczewskiego „pod prąd”, · podczas wędrówki uderzaj co pewien czas 
stwarzając realne zagrożenie dla innych w lód; gdy pod wpływem uderzenia pokrywa 
uczestników ruchu. W związku z zachowaniem lodowa pęka lub trzeszczy - wycofaj się tą samą 
kierującego, sprawa znajdzie swój finał w sądzie. drogą; 

Straż Miejska otrzymała zgłoszenie o rannym · jeżeli zdecydujesz się na wjazd samochodem na 
łabędziu w oko- lód, bądź przygotowany, żeby go szybko opuścić; 
l i c a c h  o d l e w n i  na lodzie nie używaj pasów bezpieczeństwa, 
„Baworowo”. Po szyby powinny być opuszczone; 
s p r aw d z en iu  n a  Jeżeli lód się zarwie:
miejscu okazało się, 

· nie wpadaj w panikę, zachowaj spokój; 
ż e  w  r z e c e  

· oszczędzaj siły na wydostanie się z wody; faktycznie znajduje 
wydostanie się o własnych siłach jest niezwykle s i ę  ł a b ę d ź  z e  
trudne - ręce ślizgają się po mokrym lodzie - nie z ł a m a n y m  
można znaleźć chwytu;skrzydłem. Dzięki 

wsparciu OSP w Leśnej,  ptak został  · jeśli to możliwe, zdejmij buty, zrzucisz kilka 
przetransportowany do lecznicy weterynaryjnej zbędnych kilogramów, łatwiej będziesz mógł 
w Leśnej, gdzie udzielono mu pomocy. utrzymać się na powierzchni; 

Niestety nie każdy potrafi uszanować szczególny · jeśli się wydostaniesz - nie wstawaj - powoli 
czas przed Świętami Bożego Narodzenia, Patrol przeczołgaj się w bezpieczne miejsce; 
SM ujął dwóch młodzieńców pod wpływem · jeżeli jest taka możliwość, szybko przebierz się 
alkoholu, którzy zachowywali się agresywnie. Po w suche ubranie; 
przewiezieniu ich na Komisariat Policji w Leśnej 

Kiedy widzisz, że pod kimś zarwał się lód:okazało się, że jeden z nich miał w wydychanym 
· nie biegnij w kierunku ofiary - lód w tym powietrzu 1,18 mg alkoholu na cm³, a drugi 0,96 
miejscu może być słaby i może zarwać się mg alkoholu w wydychanym powietrzu na cm³. 
również pod tobą; Sprawa znajdzie swój finał w sądzie.
· wezwij pomoc z telefonu komórkowego - Straż Miejska przeprowadziła w Szkole 
numer 112;Podstawowej w Stankowicach spotkanie 

z najmłodszymi klasami na temat bezpieczeństwa · staraj się podać lub rzucić cokolwiek, za co 
w trakcie zabaw zimowych, jak i obchodzenia się można się trzymać np. linę, gałąź, kurtkę; 
ze sztucznymi ogniami. Dzieci chętnie dzieliły · pomóż ofierze wydostać się na krawędź lodu; 
się swoimi doświadczeniami w tym względzie, 

· pod żadnym pozorem nie podawaj alkoholu jak i posiadaną wiedzą.
uratowanemu na mrozie; alkohol rozszerza 
naczynia krwionośne i poprawia krążenie - 
w rezultacie szybko doprowadza do dalszego 
wyziębienia organizmu. Zamiast alkoholu 
możesz podać np. czekoladę lub cukierki i coś 
ciepłego do picia;

· jeżeli jest taka możliwość, należy szybko 
przebrać niedoszłego topielca w suche ubranie.

W dniu 7 grudnia Straż Miejska uczestniczyła 
w spotkaniu polsko – czeskim, które odbyło się 
w miejscowości Novè Mèsto w Czechach. Jego 
tematem było omówienie planu mających się 
odbyć w 2013 r. wspólnych ćwiczeń z zakresu 
udzielania wsparcia w sytuacjach zagrożenia 
kryzysowego.

Straż Miejska w działaniu



str. 5
15 stycznia 2013
nr 1 (13)

Każda gmina zobowiązana jest do W przypadku nieruchomości oddanych 
d o k o n y w a n i a  a k t u a l i z a c j i ,  w użytkowanie wieczyste na cele 
a zaniechanie jej jest naruszeniem mieszkaniowe okres ten wynosi 5 lat, 
dyscypliny finansów publicznych, licząc od dnia zawarcia umowy – 
o czym w ostatnim czasie Regionalna w y j a ś n i a  S e b a s t i a n  F r o n c ,  
Izba Obrachunkowa poinformowała Kierownik Referatu Gospodarki 
w s z y s t k i e  g m i n y,  w z y w a j ą c  Nieruchomościami, Rolnictwa 
jednocześnie do usunięcia zaległości. i Ochrony Środowiska.

W  p r z y p a d k u  n a s z e j  g m i n y  
aktualizacja opłaty rocznej nie była W konsekwencji, w zeszłym roku 
dokonywana nawet od 1992 roku. ponad 100 posiadaczy garaży przy ul. 
W pewnym zakresie aktualizacja Izerskiej, Pocztowej, Baworowo 
została przeprowadzona tylko w latach i Świerczewskiego otrzymało pisma 
2008-2009. Zmiana opłat dotyczy w y p o w i a d a j ą c e  w y s o k o ś ć  
w s z y s t k i c h  u ż y t k o w n i k ó w  dotychczasowej opłaty rocznej za 
wieczystych. Np. Gmina również użytkowanie wieczyste gruntów, 
wnosi takie opłaty za użytkowane z równoczesną propozycją przyjęcia 
grunty Skarbu Państwa. nowej wysokości opłaty na skutek 

aktualizacji wartości nieruchomości Co należy zrobić w sytuacji, gdy 
gruntowej. kwestionujemy wysokość naliczonej 

opłaty?Zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami,  użytkownik - Wszyscy użytkownicy wieczyści 
wieczysty gruntów ma obowiązek z o s t a l i  p o u c z e n i  o  s p o s o b i e  
dokonywania corocznych opłat, zakwestionowania wypowiedzenia 
których wysokość uzależniona jest od poprzez złożenie do Samorządowego 
celu, na jaki nieruchomość została Kolegium Odwoławczego w Jeleniej 
oddana. Górze wniosku o ustalenie, że 

a k t u a l i z a c j a  o p ł a t y  j e s t  P r z y  n i e r u c h o m o ś c i a c h  
nieuzasadniona albo jest uzasadniona przeznaczonych na cele obronności, 
w innej wysokości – informuje pod budowę obiektów sakralnych i na 
Krystyna Jarzyna, Sekretarz Gminy. działalność charytatywną opłaty 

wynoszą najmniej, bo 0,3 proc. – W przypadku, gdy zaktualizowana 
wartości nieruchomości. Natomiast wysokość opłaty rocznej przewyższa co 
1 proc. wartości nieruchomości płacą najmniej dwukrotnie wysokość 
użytkownicy wieczyści nieruchomości dotychczasowej opłaty rocznej, nowa 
przeznaczonej  na  ce le  ro lne ,  opłata rozkładana jest na raty w ten 
mieszkaniowe i działalność sportową, sposób, że w pierwszym roku po 

zmianie użytkownik wieczysty wnosi 2 proc. - wszyscy, którzy dysponują 
o p ł a t ę  ro c z n ą  w  w y s o k o ś c i  nieruchomością przeznaczoną na 
odpowiadającej dwukrotności opłaty działalność turystyczną, a 3 proc. to 
dotychczasowej. Pozostała kwota, stawka za pozostałe nieruchomości 
ponad dwukrotność dotychczasowej gruntowe, w tym przeznaczone pod 
opłaty, rozkładana jest na dwie równe budowę garaży.
raty, które powiększają opłatę roczną - Zgodnie z ustawą o gospodarce 
w następnych dwóch latach. Tak więc, nieruchomościami, wysokość opłaty 
dopiero w trzecim roku po aktualizacji rocznej  z  ty tu łu  uży tkowania  
opłata roczna jest równa pełnej kwocie wieczystego nieruchomości gruntowej 
wynikającej  z  przeszacowania może być aktualizowana, nie częściej 
wartości nieruchomości – dodaje niż raz na trzy lata, jeżeli wartość tej 
Sekretarz Gminy. (S.F.)nieruchomości ulegnie zmianie. 

W listopadzie ub. roku odczuliśmy pierwszy obszaru kosztowało gminę prawie 105 tys. zł. 
atak zimy wymagający podjęcia akcji Warto dodać, że w celu zapewnienia 
odśnieżania. Były obfite opady śniegu, wiatr przejezdności dróg, firmy wykonujące tę 
powodujący na drogach tworzenie się zasp usługę, musiały swoje odcinki odśnieżać 
oraz niskie temperatury. Pilnym zadaniem kilkakrotnie w ciągu dnia, co po zsumowaniu 
stało się zapewnienie przejezdności dróg. dało odcinek długości prawie 1000 km. 
Dodatkowo sytuację utrudniały wahania Wydatki poniesione w poszczególnych 
temperatury powodujące w dzień topnienie rejonach kształtowały się następująco:
śniegu, a wieczorem zamarzanie. Tym samym Szyszkowa 2418 zł, Kościelnik 2 813 zł, 
w godzinach porannych na drogach panowała Bartoszówka 2138 zł, Zacisze 4769 zł, Złoty 
gołoledź i wówczas bezpieczeństwo na Potok 2657 zł, Świecie 11127 zł, Pobiedna 
drogach  zapewniane  by ło  poprzez  12787 zł, Wolimierz 11464 zł, Smolnik 5886 
posypywanie ich piaskiem i solanką. Taka zł, Złotniki 4661 zł, Miłoszów 9098 zł, 
aura utrzymywała się około dwóch tygodni. Stankowice 5327 zł, Grabiszyce 21275 zł, 
Akcje odśnieżania podjęli wszyscy zarządcy Leśna 8000 zł.
d r ó g  w o j e w ó d z k i c h ,  p o w i a t o w y c h  Zima ma swoje uroki, szczególnie wtedy, gdy 
i gminnych. pada śnieg i jest mróz, ale gdyby taka aura 
Ile więc gmina zapłaciła za pierwsze spotkanie utrzymywała się przez okres tylko 
z zimą? Na terenach wiejskich do odśnieżania kalendarzowych zimowych miesięcy, gmina 
mamy 85,74 km dróg, natomiast w Leśnej jest musia łaby przeznaczyć na  z imowe 
oczyszczana ze śniegu powierzchnia 33 231 utrzymanie dróg ponad 800 tys. zł.

2m . Odśnieżanie i posypywanie takiego 

Medale za długoletnie pożycie małżeńskie - 
komunikat

Urząd Stanu Cywilnego w Leśnej zaprasza wszystkich Jubilatów z terenu Miasta i Gminy 
Leśna, którzy w tym roku obchodzą rocznicę 50-lecia pożycia małżeńskiego 
a zainteresowani są i wyrażają zgodę na złożenie wniosku przez Burmistrza Leśnej do 
Prezydenta RP o nadanie medalu, do dokonywania zgłoszeń. 
Wszelkie informacje udzielane są w Urzędzie Stanu Cywilnego w Leśnej, ul. Rynek 19, 
pok. nr 4 (parter), tel. 75/72 11 239, wewn.22. 

P r z y p o m i n a m y  p r z e d s i ę b i o r c o m  ważność przez cały 2013 rok mogą wnosić 
p r o w a d z ą c y m  s p r z e d a ż  n a p o j ó w  opłatę w trzech równych ratach, do 31 
alkoholowych o obowiązku złożenia stycznia, do 31 maja i do 30 września. 
oświadczenia o wartości sprzedaży brutto Przedsiębiorcy, których zezwolenia tracą 
poszczególnych  rodza jów napojów ważność w ciągu 2013 roku muszą wnieść 
alkoholowych w punkcie sprzedaży w roku opłatę jednorazową do 31 stycznia 2013 r. 
poprzednim w nieprzekraczalnym terminie w wysokości proporcjonalnej do okresu 
do dnia 31 stycznia 2013 roku ważności zezwolenia.
Niezłożenie oświadczenia lub niedokonanie Opłat za korzystanie z zezwoleń na 
wpłaty w w/w terminie będzie skutkowało sprzedaż napojów alkoholowych należy 
wydaniem decyzji o wygaszeniu zezwolenia. dokonać na rachunek: Łużyckiego Banku 
Przedsiębiorca, którego zezwolenie wygasło Spółdzielczego w Lubaniu O/Leśna, Nr 14 
z ww. przyczyn może wystąpić z wnioskiem 8392 0004 4200 1368 3000 0030. 
o wydanie nowego zezwolenia, jednak nie Za termin uiszczenia opłaty uznawany jest 
wcześniej niż po upływie 6 miesięcy od dnia dzień obciążenia rachunku przedsiębiorcy lub 
wydania decyzji o wygaśnięciu. data stempla na potwierdzeniu wpłaty.
Przedsiębiorcy, których zezwolenia utrzymują 

Zakończył się kolejny etap prac nad Twardowska, Zastępca Burmistrza 
z m i a n ą  m i e j s c o w e g o  p l a n u  Leśnej. 
zagospodarowania przestrzennego oraz Przystąpienie do zmiany MPZP było 
studium uwarunkowań i kierunków s z e r o k o  o g ł a s z a n e ,  a  w c z e ś n i e j  
zagospodarowania przestrzennego zapowiadane, aby informacja dotarła do 
miasta i gminy Leśna. wszystkich zainteresowanych. Do Urzędu 
Pracownia Projektowo – Usługowa M iejskiego wpłynęło bardzo dużo 
„ G a m a ”  p r z e k a z a ł a  d o k u m e n t y  wniosków w wymaganym terminie. Jednak 
planistyczne, które uwzględniają sposób i teraz wpływają kolejne. Np. na początku 
rozpatrzenia przez Burmistrza Leśnej grudnia wpłynął wniosek dotyczący 
wniosków do studium i do planu, a także umoż l iw ien i a  z loka l i zowan ia  na  
określają kierunek rozwoju poszczególnych niezabudowanych gruntach elektrowni 
funkcji terenów. wiatrowych w łącznej l iczbie 29 

w obrębach geodezyjnych miejscowości Po uzyskaniu opinii Gminnej Komisji 
Smolnik, Miłoszów, Grabiszyce Górne, Urbanistycznej kolejnym etapem prac 
Świecie, Szyszkowa, Złotniki Lubańskie. będzie przesłanie dokumentów do 
Na obecnym etapie prac planistycznych wskazanych ustawą instytucji w celu 
niemożliwe jest rozpatrzenie tego wniosku. uzgodnienia planowanych zmian
Ze względu jednak na wagę sprawy, - Zmiany w planie zagospodarowania 
powyższy wniosek został przekazany do przestrzennego powodują zawsze wzrost 
Rady Miejskiej w Leśnej do wiadomości zainteresowania nieruchomościami oraz 
i konsultacji.wyzwalają planowanie i  myślenie 

perspektywiczne – mówi Małgorzata Gut - MP

Gmina aktualizuje opłaty
za użytkowanie wieczyste

KOMUNIKAT 
dotyczący zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych

Koszty pierwszego ataku zimy

Stan prac nad zmianą planu
zagospodarowania przestrzennego

(wniosek o wiatraki)

M. Uhornicka, R. Komaiszko
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Jeszcze niedawno pomieszczenia budynku Specjalistyczne roboty zostały zlecone firmie 
U r z ę d u  M i e j s k i e g o  p r z y  u l .  zewnętrznej, a wszystkie pozostałe były i są 
Świerczewskiego znajdowały się, delikatnie wykonywane przez skazanych z Zakładu 
mówiąc, w bardzo złym stanie estetyczno - Karnego w Zarębie i konserwatora z Urzędu 
technicznym. Brudne ściany, łuszcząca się Miejskiego. Postęp prac był od samego 
farba olejna, stara instalacja elektryczna początku widoczny. Obecnie trwają prace 
oraz zniszczona posadzka sprawiały, iż związane z odnawianiem pomieszczeń 
standard pomieszczeń pozostawiał wiele do biurowych. 
życzenia. Sytuacja ulega jednak zmianie. - Roboty były dobrze zorganizowane 

i sprawnie przeprowadzone. Jestem z tego 
bardzo zadowolony, choć na początku 
warunki pracy Referatu były trudne ze 
względu na hałas i kurz. Po zakończeniu 
remontu z pewnością będzie się przyjemniej 
pracowało. Dużym plusem jest wymiana 
starej instalacji elektrycznej. Dzięki 
przeprowadzonym pracom nasi klienci będą 
z a ł a t w i a ć  s p r a w y  w  e s t e t y c z n y c h  
i przyjemnych warunkach – mówi Sebastian 
Fronc, Kierownik Referatu. 
W przyszłości, o ile fundusze pozwolą, trzeba 
będzie podjąć się remontu II piętra, które 
także wymaga modernizacji. Poniżej 
przedstawiamy zdjęcia z przeprowadzonego 
remontu na I piętrze budynku Urzędu 
Miejskiego przy ul. Świerczewskiego 11 B.

Monika Węgrowska

W grudniu ub. roku dokonano odbioru części 
prac remontowych korytarza prowadzącego 
m.in. do pomieszczeń Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska. Prace przeprowadzone zostały 
także na I piętrze budynku. Usunięto 
nieestetyczne świetliki, a otwory po nich 
zabudowano płytami g-k. Na posadzce 
ułożono glazurę o wysokiej klasie 
ścieralności, a na ścianach wykonano nowe 
tynki gipsowe. Wymieniono drzwi wejściowe 
do pomieszczeń (poprzednie „odziedziczone” 
były jeszcze po „Dolwisie”). Wyrównany 
został sufit na korytarzu i cały korytarz 
pomalowano farba emulsyjną. Wymieniono 
t a k ż e  c a ł ą  i n s t a l a c j ę  e l e k t r y c z n ą  
i informatyczną. Dodać należy, że właśnie 
konieczność wymiany instalacji była 
powodem pilnego podjęcia remontu.  
Nierzadkie były wcześnie poważne awarie 
stwarzające poważne zagrożenie pożarowe. 
Prace remontowe trwały cztery miesiące. 

Od dwóch lat Gmina Leśna aktywnie 52 tys. złotych.  Niestety nie wszyscy ukarani 
współdziała z Sądem Rejonowym przez sąd taką karą są chętni do jej 
w Lubaniu umożliwiając i nadzorując w y k o n y w a n i a .  W  p r z y p a d k u  
wykonywanie prac społecznie użytecznych nieodpracowania nakazanej liczby godzin, 
nakazanych niektórym mieszkańcom sąd orzeka o zastępczej karze aresztu i jest 
przez Sąd.  w tym bardzo konsekwentny. Warto dodać, że 
- Przydzielane zadania dotyczą przede Urząd Miejski nie wzywa tych osób i nie 
w s z y s t k i m  p r a c  p i e l ę g n a c y j n o  -  poszukuje, a jedynie – jeśli się zgłoszą - 
porządkowych, budowlanych, załadunkowo - wskazu je  zadan ia ,  okreś la  zasady  
rozładunkowych, jak również melioracyjnych. i oczywiście rozlicza efekty oraz szczegółowo 
Każda osoba rozliczana jest z efektów pracy – informuje sąd o stanie faktycznym. 
m ó w i  A d a m  G r z y w o - D ą b ro w s k i ,  Zaskakująco duża jest liczba osób w gminnym 
pracownik  Refera tu  Gospodark i  rejestrze. Np. w 2012 r. obowiązek prac 
K o m u n a l n e j  i  I n w e s t y c j i .  społecznie użytecznych został nałożony na 
W 2012 r. wartość wykonanych prac wyniosła 156 osób. (GDA)

Systematycznie i w widocznym zakresie opracowania zaprojektowane będzie m.in. 
poprawia się stan zabezpieczenia gminy zabezpieczenie brzegów, usuniecie 
przed powodzią. Wielomilionowe zadrzewień utrudniających spływ wód oraz 
nakłady na remonty i modernizacje zabezpieczenie wyrwy brzegowej na rzece 
cieków wodnych poprawiły w wielu Kwisie powyżej ujścia potoku Grabiszówka. 
miejscach stan mostów, brzegów, Warto również nadmienić, że w 2013 r. 
obwałowań i koryt rzek. Zakres robót Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we 
wykonanych w ostatnich dwóch latach Wrocławiu zamierza przeprowadzić prace 
jest bardzo duży, a z posiadanych naprawcze i regulacyjne na Potoku 
informacji wynika, że to nie koniec M i ł o s z o w s k i m  ( o d  m o s t u  p r z y  
inwestycji. ul. Kościelnej do ujścia do rzeki Kwisy) oraz 

Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we na Bruśniku na wysokości zamku Świecie.
Wrocławiu, Nadzór Wodny w Zgorzelcu - Realizacja tych zadań jest bardzo 
w grudniu 2012 r. odpowiedział na zapytanie pożądana. Modernizacja wyżej wymienionej 
B u r m i s t r z a  L e ś n e j  o  p o s t ę p y  infrastruktury zmniejsza zagrożenie, ale 
w pracach naprawczych brzegów rzeki niezależnie od tego troszczymy się, aby nasze 
Kwisy. jednostki OSP wzbogacały się o dodatkowe 
Kierownik Nadzoru Wodnego w Zgorzelcu, wyposażen ie  i  by ły  coraz  l ep ie j  
Justyna Kobzik poinformowała, iż trwa przygotowane w razie potrzeby do niesienia 
opracowywanie dokumentacji projektowej pomocy. Doskonalimy także nasz system 
pn.: ”Fragmentaryczne odtworzenie zarządzania i reagowania kryzysowego – 
i udrożnienie koryta rzeki, zabudowa wyrw mówi Zbigniew Sołtys, inspektor d.s. 
na rzece Kwisie w km 79+800-87+000 w m. kryzysowych i obrony cywilnej.   (P.P.)
Kościelnik i Szyszkowa”. W ramach tego 

O  s p r a w i e  t e j  p i s a l i ś m y  j u ż  w odpowiedzi przesłał m.in. następujące 
w  p o p r z e d n i c h  w y d a n i a c h  P L .  informacje:
Przypomnijmy: f irma European -  p r o j e k t  p r o w a d z e n i a  p r a c  
Resources Polska Sp. z o.o. otrzymała poszukiwawczych spełniał wymagania 
koncesję nr 43/2011/p z dnia 22 września przepisów obowiązujących w trakcie 
2 0 1 1  r o k u ,  n a  b a d a n i a  z ł ó ż  rozpatrywania wniosku,
polimetalicznych miedzi, cynku, ołowiu - realizacja projektowanych badań 
i kobaltu na terenie obejmującym część geofizycznych nie stanowiła zagrożenia dla 
gmin Olszyna, Gryfów i Leśna. środowiska naturalnego, ani dla zdrowia 
Sprawa od początku budziła i budzi wiele ludności,
emocji i kontrowersji. Według posiadanych - zaprojektowane badania geofizyczne nie 
informacji badania się jeszcze nie 

obejmują stosowania metody ługowania,rozpoczęły. 
- na podstawie wyników I etapu badań W listopadzie 2012 r. Burmistrz Leśnej 
zaprojektowane zostaną prace II etapu. wystosował pismo do Ministerstwa 
Badania te wymagać będą osobnego Środowiska przekazując wątpliwości 
projektu prac geologicznych, którego mieszkańców gminy oraz poruszając 
z a t w i e r d z e n i e  b ę d z i e  w y m a g a ł o  kwestie ważności koncesji. Zastępca 
p r z e p r o w a d z e n i a  p o s t ę p o w a n i a  Dyrektora Departamentu Geologii  
administracyjnego w przedmiocie zmiany i  K o n c e s j i  G e o l o g i c z n y c h  p r z y  
omawianej koncesji.  (P.P.)Ministerstwie Środowiska w grudniu 2012 r. 

Nadzieja na dalsze remonty
brzegów Kwisy i potoków

Nieodpłatna praca na rzecz gminy
nakazana przez sąd

Czy będą badania złóż
w Stankowicach?

Zmienia się wnętrze budynku
Urzędu przy ul. Świerczewskiego
- „miniona epoka” jeszcze tylko na II piętrze
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Rozmowa z Pawłem Duchnikiem, Prezesem w Leśnej zlecił opracowanie koncepcji problem rozwiązany. Dlaczego my dopiero produkcji rozkładane są na wszystkich. 
Zarządu PM SYNERGIA  Sp. z o.o. wodociągowania i kanalizowania Gminy, startujemy? Niemniej w roku 2013 będziemy prowadzić 

dzięki czemu mamy już podstawowy, bardzo intensywne działania zmierzające do W zasadzie to pytanie nie do mnie, tylko do tych 
Redakcja: W listopadzie 2011 roku Spółka strategiczny dokument,  bez którego tego, aby jak największa ilość punktów poboru osób, które odpowiadały za ten odcinek działań, 
przeprowadziła na zlecenie Urzędu praktycznie nie można mówić o rozwoju sieci. wody posiadała wodomierze. zanim dokonały się zmiany w strukturach 
Miejskiego w Leśnej inwestycję polegającą Jest to mówiąc w przenośni nasza mapa Urzędu, ZUK i zanim powstała Spółka. Można Będziecie zmuszać do montażu wodomierzy, 
na modernizacji sieci wodociągowej na drogowa. Na podstawie koncepcji będziemy zapytać dalej – dlaczego nie utworzono skoro do tej pory ktoś go nie założył?
ul. Polnej w Pobiednej.  Jak ważne było to w Leśnej Spółki, jak to uczyniono Oczywiście, że nie. Przekonamy wszystkich, 
zlecenie. w Lubaniu, Nowogrodźcu, Sulikowie? którzy mają wątpliwości, że to się po prostu 
Paweł Duchnik: Zadanie to miało charakter A dziś, po roku działalności, oczekuje opłaca. W pierwszej kolejności będziemy 
priorytetowy z punktu widzenia Spółki, się od nas, że będziemy czynić cuda. montować wodomierze główne na budynkach 
ponieważ na odcinku ul. Polnej w Pobiednej Otóż nie będziemy. Mieszkańcy i będziemy rozliczać te osoby, które posiadają 
występowały często awarie. Wiązało się to Pobiednej, o której obecnie mówimy wodomierz na podstawie jego wskazań, 
z częstym brakiem wody, powodując i chciałbym wrócić do tego tematu, a pozostałe z różnicy wskazań wodomierzy 
utrudnienia w normalnym funkcjonowaniu mogą zadać sobie pytanie, a ileż to i wodomierza głównego. Sądzę, że po 
mieszkańcom miejscowości.  Ponadto metrów, bo o kilometry nie śmiem pytać, pierwszych rachunkach za wodę zwiększy się 
niekontrolowane wycieki stanowią nie tylko sieci kanalizacyjnej zbudowano tam od istotnie ilość osób chcących posiadać 
stratę finansową dla Spółki, ale narażają nas chwili, kiedy Polacy osiedlili się na tych wodomierz na swojej instalacji. 
również na kary za przekroczenia w produkcji ziemiach? To retoryczne pytanie Czyli przekonacie te osoby za pomocą 
wody. Odbija się to oczywiście na kosztach i lustruje  chyba dość wyraźnie  argumentów finansowych?
dostarczania wody, a te przekładają się na odpowiedź na Pana pytanie. Nie wiem, czy tak bym to ujął. Chodzi bardziej wysokość taryfy za wodę. Dobrze, to pozwoli Pan, że wrócę do o sprawiedliwe rozliczanie, czyli na podstawie 
Proszę powiedzieć, jakie są efekty tego mogli opracować plan jej realizacji, dzieląc je, poruszonego wątku kar. Czyli w sytuacji, faktycznie zużytej ilości wody. Teraz, 
zadania? z uwagi na wysokie koszty, na etapy. kiedy woda wycieka na skutek awarii,  mimo w przypadku ryczałtu, jest tak, że osoba 
Oczywiście pozytywne, ponieważ sieć działa Znamy koszty zrealizowania koncepcji? tego że Spółka już ma straty, możecie zużywająca dużo wody, ponad normę, de facto 
bez zarzutu. Co prawda wiele osób, szczególnie dodatkowo być ukarani?Znamy szacunek kosztów, ponieważ z uwagi na finansowana jest przez pozostałe osoby, które 
mieszkańców Pobiednej, upatrywać będzie zakres prac i czas trwania całego procesu, nikt Dokładnie tak. Ponadto zwiększona produkcja zużywają mniej. A proszę mi wierzyć, że jest 
w realizacji naszego zadania późniejszych nie będzie w stanie określić kosztów wody oznacza wyższe opłaty za korzystanie sporo osób, które zużywają mniej wody, niż 
problemów z dostawą wody, niemniej był to precyzyjn ie .  Przewidywana  war tość  z środowiska.  Dlatego tak istotne jest, aby wynosi ich ryczałt. 
zbieg okoliczności. Woda nie wydostawała się zwodociągowania i skanalizowania Gminy, woda była wykorzystywana w sposób W tamtym roku mieliście promocję, z wyremontowanego odcinka, a powodem z tego co mi wiadomo, to ok. 160 mln zł. Inaczej optymalny.  polegającą na tym, iż każdy kto chciał niestabilnych dostaw był niski poziom wód na mówiąc, przed nami poważne, wieloletnie Opłaty za korzystanie ze środowiska? zamontować wodomierz, zgłaszał Spółce ujęciu. zadanie. Tak, im więcej produkujemy wody, tym wyższe taką chęć i nie ponosił kosztów montażu, 
Jak duży odcinek był przedmiotem zadania? Realne? opłaty wnosimy. W Pobiednej akurat, poza a jedynie materiałów (wodomierz, zawory 
Przeszło 300 m. Może nie jest to aż tak wiele, Jak najbardziej realne. Inne Gminy, czy miasta, stratami, jakie ponosimy z tytułu awarii, istotną itp.). Czy dalej jest to aktualne, albo czy 
jakbyśmy chcieli, niemniej z uwagi na ważność tak jak np. Lubań, mają kwestię wodociągów kwestią jest opomiarowanie sieci. Otóż zamierzacie przedłużyć tę promocję.
odcinka,  i  tak jesteśmy zadowoleni i kanalizacji praktycznie za sobą. Dlaczego przeszło 80% mieszkańców nie posiada Dla mieszkańców Pobiednej w roku 2013 z realizacji tego zadania. Sieć, zresztą nie tylko zatem my mielibyśmy tego nie zrobić? wodomierzy i jest rozliczana ryczałtowo. Tym będzie obowiązywać ta oferta. w Pobiednej, jest ogólnie przestarzała, dlatego Oczywiście będzie to wymagać sporych samym odnotowujemy tam najniższą relację Dziękuję za rozmowę.każda taka modernizacja cieszy. Taką nakładów finansowych i czasu, ale jest to wody sprzedanej  do  produkowanej .  
odziedziczyliśmy i z taką musimy sobie radzić. możliwe. Oczywiście tak naprawdę, za tę wodę i tak 

RPLAle nadzieją napawa fakt, iż Urząd Miejski później płacą wszyscy mieszkańcy, gdyż koszty Mówi Pan, że sąsiednie Gminy mają ten 

W dniach 11-21 grudnia 2012 r. Miejsko- składające się z różnych produktów. Łączna 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Leśnej waga wydanych towarów wyniosła 10 ton.
dystrybuował żywność. Żywność wydawana Sprawna dystrybucja żywności byłaby 
była  magazynie  „Dolwisu”  przy  u l .  niemożliwa bez zaangażowania i serca 
Świerczewskiego, w Zespole Szkolno- okazanego przez Prezesa Przedsiębiorstwa 
Przedszkolnym w Pobiednej oraz w remizach Miejskiego „Synergia” Pawła Duchnika oraz 
ochotniczych straży pożarnych w Grabiszycach, G r z e g o r z a  K o ś c i e l n i k a .  S e r d e c z n e  
Szyszkowej, Złotnikach Lubańskich i Świeciu. podziękowania kierujemy również do Prezesów 
Pomocą w formie żywności objętych zostało Firmy „Citronex”  Artura Toronowskiego 
około 350 rodzin z terenu Miasta i Gminy Leśna. i  Roberta Zarzeckiego. (MM)
Rodziny te otrzymały pakiety żywnościowe 

W grudniu 2011 roku pojawiły się niedostatki pomoc ze strony Straży Pożarnej, zarówno 
wody w miejscowości Pobiedna. ochotniczej jak i zawodowej. W międzyczasie 
Przyczyny wyjaśnia Grzegorz Kościelniak, czyniliśmy działania w celu uruchomienia 
Kierownik Działu Wodociągów i Kanalizacji dodatkowej pompy, tłoczącej wodę na ujęcie, co 
w PM SYNERGIA Sp. z o.o.: - Grudniowe również zakończyło się sukcesem. W efekcie 
niedobory wody w miejscowości Pobiedna udało się ustabilizować dostawę wody, jak 
spowodowane były mała ilością wody na ujęciu. również poprawić ciśnienie w sieci. Od tego 
W początkowym okresie woda zakręcana była na czasu nie mamy żadnych zgłoszeń z Pobiednej, 
noc, w celu nagromadzenia jej w zbiorniku o problemach z dostawami wody. 
i zabezpieczenia dla ludności na dzień kolejny. Zdajemy sobie jednak sprawę, iż sposób, w jaki 
Ponieważ jednak sytuacja nie dała się opanować zmuszeni byliśmy dostarczać wodę mieszkańcom 
i potrzebowaliśmy czasu na rozwiązanie Pobiednej, utrudniał funkcjonowanie. Dlatego 
problemu, poprosiliśmy o pomoc Burmistrza też Prezes Zarządu podjął decyzję o udzieleniu 
Leśnej, który z uwagi na to, iż zdarzenie miało rabatu za wodę w wysokości 30% dla wszystkich 
charakter niezależny od Spółki, tj. niski poziom odbiorców w miejscowości Pobiedna, chcąc 
wód, o czym pisały również media, zorganizował w ten sposób zrekompensować powstałe 
w trybie działań w sytuacjach kryzysowych, utrudnienia.

Po wielu latach oczekiwań zamontowane 
zostały pierwsze lampy oświetlenia ulicznego 
w Wolimierzu. Dzięki zakończonej inwestycji 
Wolimierz dołączył do zaszczytnego grona 
użytkowników oświetlenia diodami świecącymi 
LED. Są to pierwsze lampy tego typu w naszej 
gminie. W całym kraju trwają obecnie 
doświadczenia z tą innowacyjną technologią. 
Warto wspomnieć, że dzięki zrealizowanemu 
projektowi Gmina Leśna znalazła się wśród 
samorządów stawiających na nowoczesne 
rozwiązania, pociągające za sobą nie tylko 

W dobie kryzysu bardzo ważne są rozwiązania 
wymierne oszczędności, ale także proekologiczne 

zmierzające ku oszczędnościom. Im więcej 
skutki. Do niewątpliwych zalet zastosowanych 

pieniędzy uda się zatrzymać w gminnej kasie opraw oświetlenia LED zalicza się przede 
dzięki mądrze zaplanowanym inwestycjom, tym wszystkim zmniejszony pobór energii, wyjątkową 
więcej można będzie ich przeznaczyć na inne cele. trwałość oraz białe światło doskonale oddające 
Tak jest w przypadku nowopowstałego barwy. 
oświetlenia w Wolimierzu, które będzie służyło Staraniem pracowników Urzędu Miejskiego 
mieszkańcom i jednocześnie nie będzie w Leśnej mieszkańcy Wolimierza, jako pierwsi 
nadmiernym obciążeniem zarówno dla gminnego będą mogli przekonać się o zaletach stosowania 
budżetu jak i dla środowiska.tego nowoczesnego typu oświetlenia, a rachunki 
M i e s z k a ń c y  w s i  Wo l i m i e r z a  s ł y n ą  za energię będą znacznie niższe niż w przypadku 
z proekologicznych poglądów i stylu życia. zastosowania tradycyjnych opraw. Jest to początek 
Zrealizowanie inwestycji związanej z budową budowy oświetlenia drogowego w tej wsi. Na razie 
oświetlenia LED spełnia ich oczekiwania powstały dwa punkty świetlne w centrum 
i pozytywnie wpłynie na wizerunek gminy, która Wolimierza oraz szafka sterownicza tak dobrana, 
promuje postawy ekologiczne. Jednocześnie aby w przyszłości możliwa była rozbudowa 
wyrażamy nadzieję, że nie jest to ostatnie systemu oświetlenia o kolejne obwody. 
przedsięwzięcie, które będzie wpisywało się Wykonawcą zadania tj. wykonaniem projektu 
w oczekiwania mieszkańców i jednocześnie będzie b u d o w l a n e g o ,  u z y s k a n i e m  w s z e l k i c h  
szło w parze z ochroną środowiska – Mówi Teresa w y m a g a n y c h  p r a w e m  p o z w o l e ń ,  j a k  
Kęska – Radna Rady Miejskiej (obręb Wolimierz).i wykonawcą robót budowlanych była firma 

wyłoniona w zapytaniu ofertowym - ELWIBOR 
Piotr Sudnikz Zaręby. 

Nowy wodociąg przy ul. Polnej w Pobiednej 

Nowe oświetlenie w centrum WolimierzaGrudniowe braki wody w Pobiednej

Dystrybucja żywności w MGOPS
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W piątkowe popołudnie 21 grudnia 2012 i Radosław Gajewscy z Szyszkowa a Mateřská škola Dolní Řasnice, zespół 
roku Rynek w Leśnej rozbrzmiewał (ceramika), Anna Mróz z Leśnej (wyroby Łużyczanki z Pobiednej, zespół Kris Band 
muzyką, kusił atrakcjami wystawionymi z wosku), Zdzisław Micigolski z Miłoszowa Show, zespół „Heven”, „Pierwsze takie duo  
na stoiskach, zachęcał do udziału (malarstwo). Wystawiali się także twórcy - Adam Jaworowicz & Karol Kusibab”.
w pierwszej tego typu imprezie - Polsko- zza południowej granicy. Świąteczne Polsko–Czeski Jarmark Bożonarodzeniowy 
C z e s k i m  J a r m a r k u  B o ż o - wyroby prezentowali na stoiskach artyści w Leśnej  to pierwsze tego typu 
narodzeniowym. z czeskich miejscowości: Nové Město pod przedsięwzięcie kulturalno-społeczne 

Smrkem, Horní Řasnice, Jindřichovice pod Do udziału w nim zaprosili mieszkańców partnerskich gmin. Przeprowadzenie 
Smrkem. Podczas Jarmarku była również przygranicznych gmin Burmistrz Leśnej jarmarku była możliwe dzięki realizacji 
możliwość degustacji potraw regionalnych, oraz starostowie trzech czeskich miast przez Gminę Leśna projektu finansowanego 
ciast oraz bezpłatny catering dla partnerskich naszej gminy. Scena dla ze środków Unii Europejskiej w ramach 
m i e s z k a ń c ó w,  g o ś c i  i  t u r y s t ó w  artystów stanęła przy wylocie z Rynku Europejskiego Funduszu Rozwoju 
z okolicznych miejscowości i partnerskich w ul. Kochanowskiego. Przed nią Regionalnego oraz środków budżetu 
gmin. Barszcz - 200 litrów - dla ustawiono duży namiot, w którym państwa za pośrednictwem Euroregionu 
mieszkańców Leśnej przygotował w swojej pomieściły się stoiska szkół: Gimnazjum Nysa.
kuchni polowej Waldemar  Kleszcz.w  L e ś n e j ,  S z k o ł y  P o d s t a w o w e j

w Smolniku, Szkoły Podstawowej Uroczystego otwarcia jarmarku podczas 
w Grabiszycach, Zespołu Szkolno- wspólnego kolędowania dokonał Burmistrz 
Przedszkolnego w Pobiednej oraz Leśnej Jan Surowiec w towarzystwie 
Przedszkola w Leśnej. W rogu namiotu przedstawicieli czeskich partnerów. Byli to: 
usytuowano catering serwowany przez Pavel Smutný - Nové Město pod Smrkem, 
organiza tora  ja rmarku w ramach Radek Haloun - Horní Řasnice , Otto 
realizowanego projektu – firmę LIDO Novotny - Jindřichovice pod Smrkem. 
z Lądka-Zdroju. N a  s c e n i e  w  p o l s k o - c z e s k i m  
Za namiotem, wzdłuż zachodniej  kolędowawaniu uczestniczyły: Chór 
i północnej pierzei Rynku, rozmieszczono Kościelny „Jindřichovický Pěvák“, dzieci 
kilkanaście stoisk polsko-czeskich. z Miejsko – Gminnego Przedszkola 
Prezentowały tu swoją ofertę m.in. w Leśnej,   uczniowie ze Szkoły 
Sołectwa Złotniki Lubańskie i Zacisze, wieś Podstawowej  im.  Jana Brzechwy 
Świecie, Zespół „Łużyczanki” z Pobiednej, w Grabiszycach, uczniowie ze Szkoły 
P r z e d s z k o l e  „ T ę c z o w a  D o l i n a ”  Podstawowej w Stankowicach, uczniowie 
z Leśnej. Stoiska mieli też twórcy ze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 
indywidualni: Bogdan Sztuba z Leśnej w Smolniku, uczniowie z Gimnazjum 
(kowalstwo artystyczne), Malwina w Leśnej, uczniowie z Základní škola 

Polsko-Czeski Jarmark w Leśnej
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S p o t k a l i ś m y  s i ę  z  d u ż y m  z a i n t e r e s o w a n i e m  o s ó b  p r y w a t n y c h  
i przedsiębiorców, którzy z zaangażowaniem wspierali przygotowania do pierwszego 
Polsko - Czeskiego Jarmarku Bożonarodzeniowego. Serdecznie dziękujemy 
następującym osobom i instytucjom:

Państwu Agnieszce i Krzysztofowi Bieleckim - FHU „BIELAWA”, Panu Dariuszowi 
Twardowskiemu - RESTAURACJA - PIZZERIA „TOSCANA”, Panu Tomaszowi 
Śliwińskiemu – Przedsiębiorstwo Usługowe „TOMKOP”, Panu Ryszardowi 
Makowieckiego – PIEKARNIA.

Dziękujemy również wszystkim, którzy pomogli nam przy organizacji i logistyce, 
a w szczególności podziękowania kierujemy do następujących osób: 

Pana Waldemara Kleszcza, Pana Jana Bednarskiego – Członka Okręgowej Rady 
Łowieckiej PZŁ Jelenia Góra "Gwizd", Pana Arkadiusza Straszko - „ARTKOMP”, 
Przedsiębiorstwa Miejskiego „SYNERGIA” w Leśnej, Pana Zbyszka Sołtysa, 
Ochotniczej Straży Pożarnej z Leśnej, Ochotniczej Straży Pożarnej z Szyszkowej, 
Ośrodka Wypoczynkowego Baworowa, Pana Henryka Trojnara Komendanta 
Komisariatu Policji w Leśnej oraz funkcjonariuszy policji, Komendanta oraz 
funkcjonariusza Straży Miejskiej, Pracowników Gimnazjum w Leśnej oraz Szkoły 
Podstawowej w Smolniku oraz wszystkim osób i instytucji, które wsparły nas na każdym 
etapie realizacji przedsięwzięcia.

DZIĘKUJEMY WSZYSTKIM PARTNEROM 
I WSPÓŁORGANIZATOROM A MIESZKAŃCOM GMINY LEŚNA 

DZIĘKUJEMY ZA UDZIAŁ

W TYM WYDARZENIU

Podziękowania dla partnerów Polsko - Czeskiego
Jarmarku Bożonarodzeniowego
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P o n i ż e j  p r z e d s t a w i a m  N a s z y m  „ja wiem najlepiej”, bo pomyłka w ocenie energetyczne lub lekarz weterynarii. udostępnianiu sprzętu przez zakłady pracy 
C z y t e l n i k o m  k r ó t k i  o p i s  p r a c  i lekceważenie zagrożenia może kosztować i właścicieli indywidualnych;W  s y t u a c j a c h  n a d z w y c z a j n y c h  
wykonywanych na samodzielnym z b y t  w i e l e .  S ł u c h a j m y  z  u w a g ą  wymagających błyskawicznej reakcji, 6. Znajomość potencjalnych zagrożeń 
stanowisku do spraw kryzysowych k o m u n i k a t ó w  m e t e o r o l o g i c z n y c h  musimy korzystać z pomocy PSP, Policji, i zasad postępowania w przypadku ich 
i obrony cywilnej, które mieści się przy p o d a w a n y c h  w  o g ó l n o p o l s k i c h  Pogotowia ratunkowego, energetycznego wystąpienia;
ul. Świerczewskiego 11 B – II piętro, i regionalnych środkach masowego itp. dzwoniąc na ogólnopolskie telefony 7. Współpraca urzędu z jednostkami 
telefony kontaktowe: 757242990, przekazu, czytajmy informacje umieszczane alarmowe w/w służb. p o d l e g ł y m i  i  n a d z o r o w a n y m i ,  
t e l .  k o m .  5 3 0 7 1 7 6 0 0 ,  e - m a i l :  przedsiębiorcami i mieszkańcami Gminy W  s y t u a c j a c h  k r y -
obronacywilna@lesna.pl. w fazie zapobiegania, przygotowania, zysowych, których skutki 
Zapraszam do przeczytania rozmowy reagowania i odbudowy dla dobra ogółu wymagają usuwania w 
z Panem Zbigniewem Sołtysem. mieszkańców.   d łuższym przedz ia le  
 czasowym, Gmina Leśna Jakie najważniejsze zadania były 
Bardzo proszę wprowadzić Czytelników zapewnia zabezpieczenie realizowanie w 2012 roku? 
w  p r o b l e m a t y k ę  z a r z ą d z a n i a  logistyczne fachowych W lipcu 2012 r. został wdrożony na terenie 
kryzysowego w gminie Leśna. s ł u ż b  r a t u n k o w y c h ,  gminy Leśna mobilny system ostrzegania 

o r g a n i z u j e  p o m o c  Dla większości spośród nas, których nie mieszkańców SI SMS. Po zarejestrowaniu 
poszkodowanym, usuwa dotknęło nieszczęście wywołane klęską się mieszkańcy i turyści otrzymują bezpłatne 
s k u t k i  z n i s z c z e ń ,  żywiołową lub innym zdarzeniem wiadomości  SMS z  informacjami  
p r z y w r a c a  s t a n  k r y z y s o w y m  n a  w i ę k s z ą  s k a l ę ,  o zagrożeniach meteorologicznych, 
poprzedzający sytuację niebezpieczeństwo jest na ogół znane tylko hydrologicznych i utrudnieniach na terenie 
kryzysową.z przekazów prasowych, bądź relacji gminy oraz ważnych wydarzeniach 

telewizyjnych. Zjawiska takie nie występują Proszę scharaktery- kulturalnych, sportowych itp. Przy okazji 
powszechnie, ale musimy być przygotowani zować zakres swoich przypominam o sposobie rejestracji 
na to, że mogą pojawić się nieprzewidziane zadań zawodowych. w systemie: wysłać SMS o treści tak.dlb03 
i w rozmiarach dotychczas niespotykanych. na numer telefonu 661000112. Jeśli ktoś Zakres zadań jest bardzo na portalu internetowym www.lesna.pl oraz 
W dobie ocieplania się klimatu („efektu chce się wyrejestrować z systemu to szeroki. Najogólniej mówiąc obejmuje ostrzeżenia przekazywane poprzez 
cieplarnianego”) obserwujemy nasilenia wysyła sms o treści: nie.dlb03 przy prowadzenie spraw z zakresu zarządzania samorządowy in fo rma to r  S ISMS.  
występowania anomalii pogodowych, wyrejestrowaniu. Warto dodać, iż kryzysowego zgodnie z wymogami ustawyDziałajmy w sposób wyprzedzający, 
których rezultatem są gwałtowne burze, otrzymywane wiadomości są bezpłatne.o zarządzaniu kryzysowym.          przygotujmy się do ewentualnych sytuacji 
a nawet trąby powietrzne, ulewy, gradobicia, W grudniu 2012 r. został wdrożony polsko-Do moich obowiązków należą także zadania kryzysowych na miarę swoich możliwości. 
ekstremalne temperatury i inne. Zaskakują czeski programu dotyczący utworzenia dotyczące ochrony przeciwpowodziowej 

Im wcześniej i lepiej przygotujemy się na nas swoją grozą i skalą zniszczenia wspólnych struktur niesienia pomocy i prowadzenie magazynu przeciw-
nadejście potencjalnego niebezpieczeństwa, pociągającą za sobą nierzadko utratę w sytuacjach kryzysowych. Określone powodziowego, prowadzenie spraw 
tym następstwa będą mniejsze, a sam żywioł dorobku całego życia. Zwykle dopiero po zostały zasady udzielania wzajemnego związanych z działalnością gminnych 
łatwiejszy do opanowania.tragedii uświadamiamy sobie, jak ważna jest wsparcia, wymiany informacji oraz Ochotniczych Straży Pożarnych RP, w tym 
Jaki zakres pomocy może zapewnić nasza pokora wobec sił natury. Zaczynamy wyznaczono rodzaj bazy sprzętowej, z której utrzymanie gotowości bojowej jednostek.

doceniać (niestety często za późno) gmina? mogą korzystać uczestnicy projektu. Ponadto koordynacja i nadzór nad 
znaczenie zasobu wiedzy o podstawach Zgłębiając problematykę zarządzania Podpisane porozumienie spowodowało bezpieczeństwem imprez i uroczystościami 
zachowania się w takich sytuacjach, nie kryzysowego i zdarzeń noszących cechy zwiększenie realnej współpracy pomiędzy o r g a n i z o w a n y m i  p r z e z  g m i n ę ,  
lekceważenia żadnego przejawu mogącego gminnymi jednostkami OSP, a ich kryzysu, a także doświadczając problemów współdziałanie z Komendą Wojewódzką 
wystąpić zdarzenia, przygotowania na odpowiednikami z gmin przygranicznych po z w i ą z a n y c h  z  z a k ł ó c e n i a m i  i Komendą Powiatową Państwowej Straży 
wypadek wystąpienia klęski żywiołowej stronie czeskiej. Dzięki temu, w kwietniu w funkcjonowaniu infrastruktury rzutującej Pożarnej, z Wydziałem Zarządzania 
i likwidacji jej skutków. Niejednokrotnie 2013 r. zostaną przeprowadzone wspólne na jakość życia pamiętajmy, że Urząd Kryzysowego Starostwa Powiatowego 
stan wiedzy i przygotowania decyduje ćwiczenia w zakresie ratownictwa Miejski w Leśnej, nie dysponuje zespołem w Lubaniu i Wydziałem Bezpieczeństwa 
o rozmiarach wyrządzonych szkód. pożarowo-technicznego z udziałem naszych interwencyjnym specjalistów, który mógłby i Ochrony Ludności Dolnośląskiego Urzędu 
Właśn ie ,  c zę s to  bagate l i zu jemy  jednostek OSP.Wojewódzkiego we Wrocławiu.podjąć bezzwłocznie działania w zakresie 
ostrzeżenia, a wiele osób uważa, że W ubiegłym roku Gmina Leśna podpisała usuwania skutków zaistniałego zdarzenia Opracowuję również dokumenty dotyczące 
p o s i a d a  o d p o w i e d n i ą  w i e d z ę … porozumienie ze Starostwem Powiatowym w każdym miejscu na terenie Gminy. przygotowania i realizacji przedsięwzięć 
Pamiętajmy, nie należy przeceniać swoich w Lubaniu w sprawie opracowania Możemy korzystać z interwencji, do których obronnych i obrony cywilnej oraz 
sił i umiejętności prognozowania w rodzaju: dokumentacji na budowę na rzece Kwisie związanych z powszechnym obowiązkiem powołane są gminne OSP czy pogotowie 

dwóch nowoczesnych wodowskazów obrony m.in. dokumentację akcji 
zlokalizowanych w Leśnej przy ul. kurierskiej, świadczeń na rzecz obrony, 
Ogrodowej i miejscowości Szyszkowa, co dokumentację niejawną.
w znacznym stopniu ułatwiłoby monitoring Administruję też bazą sprzętowo-
wielkości przepływu wody dla właściwej materiałową i teleadresową ARCUS.
osłony hydrologicznej miejscowości 

Jakie czynniki określają sprawną położonych poniżej Leśnej.
realizację zadań z zakresu zarządzania 

Podkreślić należy również znaczącą rolę kryzysowego ?
Ochotniczych Straży Pożarnych w systemie 

1. Odpowiednie przygotowanie Gminnego ratowniczo-gaśniczym gminy Leśna. OSP 
Planu Zarządzania Kryzysowego; czuwają nad naszym bezpieczeństwem oraz 
2 .  Prognozowanie ,  ana l izowanie  przeciwdziałają zagrożeniom wynikającym 
i monitorowanie zjawisk mogących mieć z nieszczęśliwych zdarzeń i miejscowych 
znamiona kryzysu; zagrożeń. Wszystkie nasze OSP spełniają 
3. Wyznaczenie środków  finansowych określone kryteria, zarówno w zakresie 
(gminna rezerwa finansowa na usuwanie wyposażenia technicznego, jak również 
skutków sytuacji kryzysowej, umiejętne zasobów ludzkich - to im przypada 
przesuwanie przeznaczenia środków najważniejsza rola w ratowaniu życia, 
finansowych); zdrowia i środowiska.

4. Stan oraz stopień gotowości sił i środków Dziękuję za rozmowę.
do reagowania kryzysowego;

5 .  P r z y g o t o w a n i e  p o r o z u m i e ń  Rozmawiała Katarzyna Rybałko
i odpowiednich umów o odpłatnym 

Stanowisko do spraw kryzysowych

Każdy rolnik, który chce odzyskać w 2013 W ramach limitu zwrotu podatku 
określonego na 2013 r. roku część pieniędzy wydanych na olej 

napędowy używany do produkcji rolnej Limit zwrotu podatku akcyzowego 
powinien zbierać faktury VAT oraz: w 2013 r. wynosi: 81,70 zł × ilość ha 

użytków rolnychŘ w terminie od 1 lutego 2013 r. do 28 
Pieniądze wypłacane będą w terminach: lutego 2013 r. należy złożyć odpowiedni 

wniosek do Burmistrza Leśnej, wraz 02 - 30 kwietnia 2013 r. w przypadku 
fakturami VAT (lub ich kopiami) złożenia wniosku w pierwszym terminie 
stanowiącymi dowód zakupu oleju 01 - 31 października 2013 r. w przypadku 

złożenia wniosku w drugim terminienapędowego w okresie od 1 września 2012 
przelewem na rachunek bankowy podany r. do 31 stycznia 2013 r.;
we wniosku.Ř w terminie od 1 sierpnia 2013 r. do 31 
Wniosek można pobrać w Urzędzie sierpnia 2013 r. należy złożyć odpowiedni 
Miejskim w Leśnej w Referacie Gospodarki wniosek do Burmistrza Leśnej, wraz 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony fakturami VAT (lub ich kopiami) 
Środowiska lub na stronie internetowej stanowiącymi dowód zakupu oleju 
www.bip.umlesna.nv.pl→ Załatwianie napędowego w okresie od 1 lutego 2013 r. 
spraw→Druki,formularzedo 31 lipca 2013 r. 

Czas na wnioski o zwrot akcyzy

(S.F.)
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Dnia 30 listopada 2012 r. w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych im. A. Mickiewicza 
w Lubaniu odbył się III Andrzejkowy 
Festiwal Talentów zorganizowany przez 
Młodzieżowy Dom Kultury. Placówki 
o ś w i a t o w e  z  c a ł e g o  p o w i a t u  
reprezentowało 76. uczestników, którzy 
rywalizowali w kategoriach: aktorstwo, 
muzyka, taniec, plastyka i inne.

Festiwal talentów staje się już tradycją. 
Bierze w nim udział coraz więcej osób. 
W tym roku na scenie wystąpiło 35 zespołów 
w bardzo różnorodnym repertuarze. Poziom 
ar tystyczny pokazów był  wysoki .  
Uczestników dopingowała publiczność, 
która również dopisała. w  L e ś n e j .  M ł o d y c h  a r t y s t ó w  Najważniejszą nagrodę, Talent- 
Gminę Leśna reprezentowała liczna grupa przygotowywali nauczyciele: Monika Talentów, czyli Grand Prix Festiwalu, 
uczestników ze Szkoły Podstawowej im. otrzymał również uczeń Szkoły Borkowska, Renata Arbaczewska, Dorota 
Jana Pawła II w Smolniku i Gimnazjum Podstawowej, Emil Martyniak. Jego Kusibab, Małgorzata Michalik i Dorota 

porywający i żywiołowy taniec w stylu Piotrowska. Uczniowie z Leśnej 
popping wywarł ogromne wrażenie okazali się bezkonkurencyjni. 
zarówno na jury jak i na publiczności. Ty t u ł y  l a u r e a t ó w  z d o b y l i  
Zwycięzców nagrodzono upominkami gimnazjaliści: Daria Jakubowska 
rzeczowymi.w kategorii taniec, a szkolny teatr 

„Hamlet” – aktorstwo. Na scenie, jako goście specjalni 
z a p r e z e n t o w a l i  s i ę  l a u r e a c i  Natomiast uczniowie Szkoły 
wcześniejszych edycji Andrzejkowego Podstawowej w Smolniku odnieśli 
Festiwalu Talentów. Podziwialiśmy sukces w dwóch kategoriach: 
więc występ wokalny Dominiki Dawid Kusibab uzyskał tytuł 

laureata w kategorii muzyka, Pola Kurędy i grupy tanecznej w składzie: 
Małek zdobyła wyróżnienie Nikola Vogelgesang, Aleksandra 
w kategorii aktorstwo. Łączna, Maria Rozenbajgier, Daria 

Jakubowska, Daniela Steriowska, 
Patrycja Sazońska, Roksana Sulima. 
W s z y s t k i e  d z i e w c z y n y  s ą  
absolwentkami lub uczennicami 
Gimnazjum w Leśnej.

Andrzejkowy Festiwal Talentów 
umożliwił zaprezentowanie się 
u z d o l n i o n e j  m ł o d z i e ż y  

będziemy oczekiwać kolejnego takiego 
uczęszczającej do szkół w powiecie 

„talentowego show”.
lubańskim. Jednocześnie stał się dla nas 

Paulina Stelzer - uczennica klasy IIIC okazją do wspólnej zabawy i wymiany 
Gimnazjum w Leśnejdoświadczeń. Już teraz z niecierpliwością 

Szkoła Podstawowa w Smolniku i Gimnazjum
w Leśnej kuźnią talentów

Emil Martyniak odbiera Grand PrixEmil Martyniak odbiera Grand Prix

Emil Martyniak podczas tańcaEmil Martyniak podczas tańca

Daria Jakubowska na scenieDaria Jakubowska na scenie

Dawid Kusibab podczas występuDawid Kusibab podczas występuKoło teatralne Hamlet interpretuje Lokomotywę TuwimaKoło teatralne Hamlet interpretuje Lokomotywę Tuwima

Pola Małek podczas występuPola Małek podczas występu

Jeszcze  n ie  tak  dawno  wie lu  wymiany przy ul. Pocztowej, wykonano 
mieszkańców przepowiadało, że część elementów balustrady, tj. 114 
Fabryka „Baworowo” podzieli los słupków wraz z garniturem żeliwnych 
„Dolwisu”. Tak się nie stało, zakład elementów do montażu przy Potoku 
funkcjonuje, daje zatrudnienie i ma Miłoszowskim, na skwerze naprzeciwko 
perspektywy, chociaż czas kryzysu budynku Szkoły Podstawowej na 
odbija swoje piętno na każdym Smolniku, wykonano schody stalowe 
podmiocie gospodarczym. przy ul. Sienkiewicza oraz schody stalowe 

do świetlicy wiejskiej w Grabiszycach. Nie bez znaczenia jest tutaj podejście 
władz Gminy do problemu zadłużenia Na rok 2013 planowana jest dalsza 
Fabryki. Wypracowana wspólna strategia redukcja zadłużenia w formie wykonania 
pomiędzy Zarządem Fabryki, a Urzędem szeregu zamówień na rzecz Gminy, 
Miejskim i Radą Miejską w Leśnej między innymi: montaż balustrady przy 
w  s p r a w i e  r e d u k c j i  z a l e g ł o ś c potoku Miłoszowskim o długości ok. 380 
i podatkowych przynosi pozytywne mb, wykonanie i montaż balustrady pełnej 
efekty. na moście przy pl. Wolności w Pobiednej, 

wyposażenie skwerów przy ul. Szkolnej, W 2011 roku nastąpiła spłata ponad 88 
ul. Pocztowej, ul. Osiedle, skweru przy 000 zł, a już w 2012 r kwota ta wyniosła 
obelisku i innych w ławki parkowe.ponad 143 000 zł. 
Trzeba jednak pamiętać ,  że  na  W r amach  zad łu żen i a  F ab r y k a  
rzeczywisty sukces i rozwój każdej firmy „Baworowo” wykonała na rzecz Gminy 
decydujący wpływ ma szeroko rozumiana Leśna balustrady przy ul. Pocztowej 
sytuacja gospodarcza kraju. Mamy o długości 180 mb oraz przy ul. 
nadzieję, że Fabryka „Baworowo” Sienkiewicza o długości 100 mb, ławki 
z powodzeniem będzie pokonywać parkowe w ilości 50 szt., z których część 
pojawiające się problemy, czego przekazano do poszczególnych sołectw 
oczywiście życzymy.w naszej gminie. Wykonano 35 koszy na 

śmieci, balustradę o długości 140 mb do A. Grzywno-Dąbrowski

Współpraca z Fabryką
„Baworowo”
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20 grudnia 2012 w Szkole Podstawowej przygotowany przez dzieci  pod 
w Stankowicach odbyła się uroczystość kierunkiem wychowawczyni - Ireny 
szkolnej Wigilii, na którą bardzo licznie Kubickiej, który zawierał elementy gry 
przybyli rodzice, dziadkowie oraz aktorskiej połączone z recytacją, 
zaproszeni goście. ilustracją ruchową treści, śpiewem i grą 

na fletach tradycyjnych i autorskich kolęd Zgromadzeni  obej rze l i  program 
i pastorałek.bożonarodzeniowy: „Nasze Betlejem”, 

Leśniańscy gimnazjaliści 
działający w szkolnym kole 
t e a t r a l n y m  „ H a m l e t ”  
przygotowal i  maluchom 
mikołajkową niespodziankę. 
Na scenie Miejskiego Ośrodka 
Kultury i Sportu w Leśnej 
13.12.2012 roku przedstawili 
niezwykle barwny spektakl pt. 
„ Brzechwa, Tuwim show”.

Dzieci ,  uczęszczające do 
przedszkoli i szkół w Gminie 
Leśna, miały przyjemność 
przenieść się w bajkowy świat wyobraźnię, a także uczyło wrażliwości 
p o e z j i .  P r e z e n t o w a n e  p r z e z  estetycznej. Najmłodsi członkowie 
gimnazjalistów znane wiersze Tuwima społeczności lokalnej żywo i spontanicznie 
i Brzechwy zaciekawiały formą i wyrazem reagowali na to, co działo się na scenie. 
artystycznym. Widowisko urozmaicone Nawiązywali kontakt z wykonawcami 
piosenkami i tańcami oddziaływało na i wspólnie się bawili przy 

taktach muzyki. Natomiast 
występujący nie tylko 
k r e o w a l i  p o s t a c i e  
literackie, ale i także 
przekonali się, że dzieci są 
b a r d z o  w y m a g a j ą c ą  
p u b l i c z n o ś c i ą  
po t rzebującą  s ta łego  
zainteresowania.

P r z e d s t a w i e n i e  p t .  
„Brzechwa, Tuwim show'' 
s t a ło  s i ę  okaz j ą  do  
pokazania możliwości 
artystycznych uczniów 
Gimnazjum w Leśnej. 
P r z y g o t o w a n i e  j e g o  
wymagało ogromnej pracy 
i  młodych  a r tys tów,  
i nauczycieli, i również 
rodziców, których pomoc 
p r z y  w y k o n a n i u  
rekwizytów i kostiumów 
była nieoceniona.

Gromkie brawa, otrzy-
mane na koniec, świadczą 
o tym, że inicjatywa ta 
podobała się.

Renata Arbaczewska

Aktualności

Mikołajkowy
„BRZECHWA, TUWIM SHOW”

w wykonaniu gimnazjalistów

Uroczystości
w Stankowicach

Dzieci z SP w Stankowicach 6 stycznia Spotkanie odbyło się w miejscowym 
2013 roku uczestniczyły w „Spotkaniu Domu Kultury, a jego organizatorami byli 
Opłatkowym”, podczas którego Rada Sołecka i Rada Parafialna wsi 
zaprezentowały szerszej społeczności Stankowice. Dzieci biorących udział 
lokalnej program bożonarodzeniowy w występie otrzymały upominki, 
„Nasze Betlejem”, przygotowany pod a opiekun zespołu teatralno–muzycznego 
kierunkiem Ireny Kubickiej. – dyplom. (KI)

* * *
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W sobotnie południe (8.12.2012r.) Podczas warsztatów dzieci samodzielnie 
Święty Mikołaj wraz z elfami odwiedził wykonały bajkowe ozdoby choinkowe, 

barwne i  n iepowtarzalne  kar tk i  Dom Kultury w Leśnej. Teatralny 
świąteczne, na których wyślą życzenia spektakl pt.”Gdzie jest Mikołaj” 
swoim b l i sk im.  F rekwenc ja  na  przygotował wszystkie zebrane dzieci
warsztatach dopisała. Wszystkie miejsca w sali widowiskowej do godnego 
były zajęte przez dzieci i młodzież, jak przyjęc ia  d ługo  oczekiwanego  
również rodziców. Dzieci były bardzo honorowego gościa.

dumne ze swoich własnoręcznie Dzieci wołały z całych sił: Mikołaju, 
wykonanych prac a rodzice byli Mikołaju przybądź do nas!!! Mikołaj nie 
zadowoleni, że mogli wspólnie z dziećmi pozostał obojętny na tak gromkie wołanie 
w świątecznej atmosferze, w aktywny leśniańskich dzieci i niepostrzeżenie 
i twórczy sposób spędzić miło sobotnie zjawił się z pełnym koszem prezentów. 
popołudnie. 

Gdy zasiadł w wygodnym fotelu nastąpiła 
Ponadto Ośrodek Kultury i Sportu 

długo oczekiwana chwila- wręczanie 
w Leśnej wspólnie z Parafią pw. Św. Jana 

upominków. Dzieci tłumnie zgromadziły C h r z c i c i e l a  w  L e ś n e j  b y ł  
współorganizatorem 
s p o t k a n i a  z e  ś w.  
Miko ła j em.  Dz ięk i  
zebranym w Ośrodku 
drobnym upominkom 
mogliśmy wzbogacić 
p a c z k i  d l a  d z i e c i  
wręczane w kościele po 
mszy świętej. 
Korzystając z okazji 
d z i ę k u j e m y  t y m  
w s z y s t k i m ,  k t ó r z y  
b e z i n t e r e s o w n i e  
p o m a g a l i  n a m  
w organizacj i  tych 
wspaniałych imprez, 
które na długo pozostaną 
w naszych i dzieci 

się wokół Świętego Mikołaja, który wspomnieniach.
z radością wręczał im prezenty Oto nasi kochani Mikołajowie:
p r z y j m u j ą c  w  z a m i a n  u ś c i s k i  Firma JANAR BIS, Firma PRESPOL, 
i podziękowania. Jak to zwykle bywa, co Firma Anstal, Firma MarPol, Firma RED-
dobre szybko się kończy. Święty Mikołaj GRAF, Firma Bielawa, Przedsiębiorstwo 
musiał nas opuścić i powędrował do Miejskie SYNERGIA Sp. z o.o., Pani 

Zofia Turkiewicz, Pani Zofia Trubiszinnych miejscowości nieść radość 
kolejnym dzieciom. Wszystkim Mikołajom życzymy dużo 

zdrowia oraz sukcesów w życiu osobistym Po zakończonym spektaklu dzieci wraz 
i zawodowym.   z  r o d z i c a m i  u c z e s t n i c z y l i  

w czterogodzinnych warsztatach Dyrekcja i Pracownicy Ośrodka 
plastycznych pt.: „Święta tuż, tuż…”. Kultury i Sportu w Leśnej

Drugi grudnia 2012r.,  godz. 6.00 - 
wyjazd z Leśnej na przegląd 
zespołów tanecznych do Świdnicy. 
Na pokład busa wchodzą Miriam 
Olek, Patrycja Mogieła, Roksana 
Sulima, Daria Coskun, Daria 
Jakubowska, Kornelia Krakowska 
i Adrianna Jakubowska. Droga 
mija całkiem uroczo - trwają 
dyskusje na temat makijażu 
i fryzury. O godz. 8.40 docieramy 
na halę widowiskowo – sportową, 
g d z i e  o d b y w a ć  s i ę  m a j ą  

prezentacje konkursowe zespołów 
tanecznych. Na przegląd przyjechały 34 
zespoły w różnych kategoriach wiekowych 
i reprezentujących różne style. W naszej 
kategorii tanecznej - inne formy tańca - oraz 
w przedziale wiekowym powyżej 15 lat 
(chociaż tylko 1 tancerka w Alternatywie 
ma powyżej 15 roku życia, reszta to 
przedział  wiekowy od 11-14 lat)  
zarejestrowało sie 6 zespołów. Poziom 
bardzo wysoki - znalazły sie w nim zespoły 
z Wrocławia,  Legnicy,  Świdnicy,  
Świebodzic i Leśnej. Po obejrzeniu 
wszystkich prezentacji ok. godz. 13.30 
nastąpiło ogłoszenie wyników. Kategoria - 
inne formy tańca - wyróżnienie dla zespołu 
tańca z Wrocławia oraz ..... Zespół Tańca 
Współczesnego Alternatywa - Leśna! 
Pierwsze miejsce przypadło dla zespołu 
z Legnicy. Radości nie było końca. 

Tomasz Gajewski

Od lat Mikołajki kojarzą się z wielką starały zachowywać jeszcze lepiej. Gdy 
wszystkie prezenty zostały już rozdane na przyjemnością i tajemniczością. Co roku 
każdej twarzyczce pojawił się szeroki każde dziecko z niecierpliwością 
uśmiech. W podziękowaniu za prezenty oczekuje dnia, w którym odwiedzi ich św. 
zaśpiewały Mikołajowi ,,Sto lat”.Mikołaj i przyniesie jakiś upominek.

Małgorzata Szczęsna-WiteckaDzieci, które biorą czynny udział 
w życiu świetlicy środowiskowej 
musiały być bardzo grzeczne, bo 
i do nich przybył 6 grudnia św. 
Mikoła j  z  koszem pełnym 
prezentów. Wszyscy zapewniali, że 
są grzeczni, a jeśli ktoś miewał 
gorsze dni, teraz na pewno się 
poprawi. Mikołaj chciał jednak 
upewnić się, że daje prezenty 
grzecznym dzieciom, dlatego 
wypytywał o ich zachowanie, 
prosił o piosenki, wierszyki, 
us łysza ł  t eż  ob ie tn ice ,  że  
w następnym roku dzieci będą się 

Ośrodek Kultury i Sportu w Leśnej składa serdeczne podziękowania dla 
FIRMY PRESPOL za nieodpłatne przekazanie stołu bilardowego i stołu do tenisa. 
Stół do bilarda został przekazany do użytkowania przez mieszkańców do świetlicy 

Rady Sołeckiej Szyszkowa natomiast stół do tenisa pozostał 
w Ośrodku Kultury i Sportu. Wyrażając swą wdzięczność za 
wielkie serce i dobrą wolę życzymy sukcesów w realizacji planów 
zawodowych oraz pomyślności w życiu osobistym.  

Dyrekcja i pracownicy OKiS

Przegląd zespołów tanecznych
w Świdnicy

Mikołajki w Ośrodku Kultury
i Sportu w Leśnej

Mikołaj w świetlicy
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Rabaty dla zlecających reklamę w miesięczniku
„PANORAMA LEŚNEJ”

Ř Reklama minimum ¼ strony na 3 kolejne wydania PL – 10% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 6 kolejnych wydań PL – 15% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 9 kolejnych wydań PL – 20% rabatu.
Ř Reklama minimum ¼ strony na 12 kolejnych wydań PL – 25% rabatu.

Rabaty udzielane są w sytuacji płatności z góry za cały uzgodniony okres oraz dostarczenia 
przez zleceniodawcę gotowej wersji reklamy. Reklama dotycząca innych formatów lub 
terminów – do uzgodnienia z Redakcją.

Podane ceny są cenami netto, do których należy doliczyć 23% VAT

r e k l a m
a cała strona

(24 moduły)

pół strony
(12 modułów)

1/4 strony
(6 modułów)

wizytówka
(2 moduły)

360 zł

180 zł

  90 zł

  30 zł

KANCELARIA 
UBEZPIECZENIOWA

UBEZPIECZENIA KOMUNIKACYJNE LEŚNA         

UBEZPIECZENIA MAJĄTKOWE UL.KOCHANOWSKIEGO 6

UBEZPIECZENIA ROLNE I FIRM TEL. 606 381 785, 660 786 075

UBEZPIECZENIA ZDROWIA I ŻYCIA Godziny otwarcia:

UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE I INNE    pon.-pt. 10.00 – 17.00

poza godzinami otwarcia i w soboty możliwość dojazdu do klienta

DUŻY WYBÓR TOWARZYSTW UBEZPIECZENIOWYCH

PRZYJDŹ I SPRAWDŹ ILE MOŻESZ ZAOSZCZĘDZIĆ

Burmistrz Leśnej ogłasza drugi przetarg ustny nieograniczony na 
sprzedaż samochodu służbowego.

Przedmiotem sprzedaży jest samochód marki

SKODA OCTAVIA LPG 1,6.

Dane identyfikacyjne pojazdu:

1. Rok produkcji  - 2008,

2. Data  ważności badań technicznych – 12 czerwca 2013r.,

3. Numer rejestracyjny – DLB 30HV

4. Pojemność silnika – 1595 ccm./75kW(102KM). Cena wywoławcza 
przedmiotu sprzedaży wynosi 21 000,00 złotych (słownie: dwadzieścia jeden 
tysięcy złotych).

Przedmiot sprzedaży  jest wolny od wpisów jakichkolwiek ciężarów 
i ograniczeń.

 Określenie przetargu:

1. Drugi przetarg ustny nieograniczony odbędzie się 21 stycznia  2013 r. 
00o godz. 12  w Sali  Narad Urzędu Miejskiego w Leśnej ul. Rynek 19, II piętro.

2. Minimalne postąpienie wynosi 1% ceny wywoławczej. Uczestniczy 
przetargu mogą ustalić postąpienie w innej wysokości, jednak nie mniej niż 1% 
ceny wywoławczej.

3. Samochód można oglądać w dniu przetargu w godz. 8.30 – 11.30

4. Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie wadium wysokości 10 
% wartości przedmiotu sprzedaży  z zaznaczeniem na jaki cel. Wadium  należy 
wpłacić w pieniądzu na konto: Łużycki Bank Spółdzielczy o/Leśna Nr konta: 
14 8392 0004 4200 1368 3000 0030 w terminie do dnia 21  stycznia 2013r.  do 
godz. 11.00.

Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest posiadanie dowodu wpłaty wadium 
w dniu przetargu.

5. Wadium wpłacone przez uczestnika, który przetarg wygrał, zalicza się na 
poczet ceny nabycia samochodu.

6. Wadium ulega przepadkowi na rzecz sprzedającego w razie uchylenia się 
uczestnika, który przetarg wygrał od zawarcia umowy.

7. Wadium zwraca się niezwłocznie (jednak nie później niż przed upływem 
3 dni) po zamknięciu, odwołaniu, unieważnieniu lub zakończeniu przetargu 
wynikiem negatywnym.

8. Termin zapłaty za przedmiot sprzedaży  pomniejszonej o wpłaconą kwotę 
wadium upływa nie później niż 3 dni przed podpisaniem umowy.

9. Podpisanie umowy kupna-sprzedaży nastąpi w terminie 7 dni od daty 
zakończenia przetargu z jednoczesnym wydaniem przedmiotu przetargu.

10. Wszelkich informacji o samochodzie osobowym  można uzyskać 
w siedzibie Urzędu Miejskim w Leśnej pod numerem telefonu 757242824 lub 
530717600.

11. Przetarg jest ważny bez względu na liczbę uczestników, jeżeli chociaż jeden 
oferent zaoferuje co najmniej 1 postąpienie powyżej ceny wywoławczej.

Ogłoszenie
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W grudniu, z inicjatywy Burmistrza Główny nacisk położony został na 
Leśnej, odbyło się szkolenie dla o m ó w i e n i e  k w e s t i i  z w i ą z a n y c h  

z przygotowaniem ofert, które organizacje organizacji pozarządowych z terenu 
składają w odpowiedzi na ogłaszane Gminy Leśna. Wiodącym tematem 
konkursy na realizację zadań publicznych.  spotkania były zasady ubiegania się 
W drugiej części szkolenia, zagadnienia o  ś r o d k i  p u b l i c z n e .  O b e c n i e  
związane z kontrolą realizacji zadań obowiązujące przepisy umożliwiają 
publicznych oraz podsumowanie wyników uzyskanie dotacji, ale tylko na realizację 
dotychczas przeprowadzonych kontroli, tzw. zadań publicznych określonych 
przedstawiła Katarzyna Ruban – inspektor w ustawie o działalności pożytku 
ds. kontroli.publicznego i o wolontariacie, w oparciu 
W szkoleniu uczestniczyła również o tryb otwartego konkursu ofert oraz tryb 
Magdalena Guła, członek Stowarzyszenia uproszczony  i  pozakonkursowy.  
Południowo -  Zachodnie  Forum Szczegółowo omówione zostały także 
Samorządu Terytorialnego „Pogranicze”, zasady rozliczenia dotacji i kontroli 
k t ó r a  p r z e d s t a w i ł a  i n f o r m a c j ęwykonania zadania publicznego. 
o Lokalnym Inkubatorze Organizacji Szkolenie zorganizowane zostało 
Pozarządowych.w  r a m a c h  w s p ó ł p r a c y  G m i n y  
Mamy nadzieję, że - z jednej strony, z  organizacjami pozarządowymi,  
zwiększy się aktywność organizacji a tematyka wynikała z wniosków 
w pozyskiwaniu funduszy z innych źródeł, pokontrolnych i z analizy najczęściej p r z e d s t a w i c i e l e  11  o rg a n i z a c j i  w Leśnej. Marlena Niemczak, młodszy 
nie tylko z gminnej kasy, a z drugiej strony wys tępujących  n ieprawidłowośc i  pozarządowych, których przywitał Jan referent ds. środków unijnych i organizacji 
- poprawi się jakość składanych wniosków w składanych rozliczeniach. Surowiec, Burmistrz Leśnej. pozarządowych, przedstawiła zagadnienia 
i rozliczeń.

W sali konferencyjnej Ośrodka Kultury Szkolenie przeprowadzone zostało przez związane zdofinansowaniem zadań 
K. Rubani Sportu w Leśnej zgromadzili się pracowników Urzędu Miejskiego publicznych przez samorząd gminny. 

W 2012 roku aż 20 zadań zgłoszonych mogły  ub i egać  s i ę  t akże  i nne  
przez organizacje pozarządowe zostało stowarzyszenia, a nie tylko te z obszaru 
dofinansowane przez Gminę Leśna. sportu, jak to było wcześniej. 

W minionym roku najwięcej ofert, aż 12, Podkreślić należy, że Urząd Miejski 
złożonych zostało przez lokalne w Leśnej oprócz finansowania ww. zadań 
stowarzyszenia na realizację zadań intensywnie wspomagał działalność 
z w i ą z a n y c h  z  " W s p i e r a n i e m  lokalnych stowarzyszeń poprzez np. 
i upowszechnianiem kultury fizycznej". p r z e k a z y w a n i e  i n f o r m a c j i  
Wśród beneficjentów aplikujących o możliwościach uzyskania środków 
o środki gminne znalazły się m.in.: z innych źródeł i organizowanie 
Ludowy Zespół Sportowy Fatma okresowych szkoleń, podczas których 
Pobiedna, 11-stka Izerska, Leśniańskie udzielano szczegółowych informacji 
Towarzystwo Sportowe przy Ośrodku z zakresu pozyskiwania i rozliczania 
Kultury i Sportu w Leśnej, Miejsko- środków unijnych. Niestety, aktywność 
Gminny Klub Sportowy „Włókniarz”, wielu organizacji w sięganiu po środki 
Klub Sportowy „Granica Miłoszów” oraz spoza budżetu gminy Leśna, jak również 
Ludowo Uczniowski Klub Sportowy zainteresowanie zdobywaniem wiedzy 
„Kwisa”. Łącznie na ten cel udzielono w tym zakresie wymagają większego 
wsparcia z budżetu gminy w wysokości zaangażowania władz i członków 
prawie 110 tys. zł. stowarzyszeń.

Odrębna grupa zadań publicznych, na W porównaniu z rokiem 2011 liczba 
wspieranych przez Gminę zadań wzrosła które Gmina przeznaczyła środki, to m.in. 
trzykrotnie, gdyż znacznie zwiększyły się p rzec iwdzia łan ie  uza leżn ien iom 
środki na ten cel - prawie 160 tys. zł, i patologiom społecznym, organizowanie 
a w 2010 r. było to 99 tys. zł. Było to imprez rekreacyjnych z udziałem osób 
możliwe dzięki zaplanowaniu środków niepełnosprawnych, działania na rzecz 
w tej wysokości przez Burmistrza Leśnej integracji europejskiej, organizacja 
i przyjęciu propozycji przez Radę wypoczynku dzieci w okresie ferii 
Miejską. i wakacji, promocja i ochrona zdrowia, 
Celem współpracy leśniańskiego a  t akże  dz i a ł a lność  spo r towo-
s a m o r z ą d u  z  o r g a n i z a c j a m i  rekreacyjna. Na te zadania udzielono 
pozarządowymi jest poprawa jakości dofinansowania w wysokości prawie 45 
życia i pełniejsze zaspokajanie potrzeb tys. zł. 
społecznych mieszkańców gminy i temu 2012 rok był drugim z kolei okresem, 
powinny służyć zlecane zadania.w którym o środki na zadania publiczne 

(MN)finansowane z budżetu Gminy Leśna 

Aktualności

Gmina wspiera organizacje pozarządowe
Kolejne szkolenie n.t. pozyskiwania i rozliczania środków finansowych 

Zadania publiczne zrealizowane
w 2012 roku

W ramach realizacji zadania pod nazwą 
Kampania promocyjna - WITAMY 
W LEŚNEJ!  ustawiono 6 witaczy przy 
głównych trasach wjazdowych do naszej 
gminy, w miejscowościach Leśna, Złoty 
Potok, Miłoszów, Grabiszyce Dolne ora 
Kościelniki Średnie.

Współczesny sposób oznakowania miast 
i  g m i n  s t a n o w i  i c h  w i z y t ó w k ę  
i wykorzystywany jest w promocji ich 
wizerunku. 

Konstrukcja witacza jest wykonana ze 
stalowych profili zamkniętych i blachy po-
malowanej proszkowo, powlekanej w kilku 
kolorach. Zastosowanie folii odblaskowej II 
i III generacji gwarantuje bardzo dobrą 
widoczność w godzinach nocnych 
i wieczornych.

Dodatkowo, w ramach zadania, wydany 
został folder promocyjny prezentujący 
walory naturalne Gminy Leśna i LGD, w 3 
wersjach językowych oraz ustawione 
zostały 3 tzw. ulicowskazy, stanowiące 
cenną informację dla turystów.

Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca 
w obszary wiejskie.

Nowe tablice przy wjazdach
na teren Gminy 

Projekt „KAMPANIA PROMOCYJNA : WITAMY W LEŚNEJ” jest współfinansowany 
w 70 % kosztów kwalifikowanych ze środków Unii Europejskiej, w ramach działania 413 
„Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013. Beneficjent: Gmina Leśna. Instytucja Zarządzająca: PROW  
2007-2013 – Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Przygotowała: Bogusława Sidor 
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Co najbardziej się Panu podoba 
w naszym regionie?

Nasze przepiękne tereny, które 
dają mi natchnienie.

W TYM WYDANIU PANORAMY LEŚNEJ czegoś na płótnie, które daje mi wiele radości 
Czy coś jeszcze się Panu podoba 

M I E S Z K A N I E C  M I Ł O S Z O WA ,  i spełnienia się.
w gminie Leśna?

ZDZISŁAW MICIGOLSKI. Zawsze lubiłem malować, proszę sobie 
Uważam, że warto tu wspomnieć 

wyobrazić, że przez około 20 
o obecnej działalności gminy, 

lat namalowałem 200 obrazów 
gdyż jest ona widoczna na każdym 

o różnej tematyce i różnej 
kroku, wiele się zmienia na lepsze. 

wielkości, wystawiłem je 
Jakie jest Pana najlepsze w rożnych miejscach. Wiele 
przeżycie?obrazów wystawiłem w galerii 

w  J e l e n i e j  G ó r z e ,  Cóż, myślę, że były to chwile, 
w Świeradowie i Szklarskiej kiedy pojawiły się moje wnuczki.
Porębie, w Lubaniu a także C z y  c h c i a ł b y  s i ę  P a n  Czy coś by Pan zmienił w swoim życiu?w Leśnej. W zeszłym roku przeprowadzić w inne miejsce?

Hm, gdybym mógł się cofnąć wstecz, do moje obrazy wystawiłem na 
Hm, jest wiele uroczych miejsc, ale ja jestem czasów mej młodości, wówczas wybrałbym J a r m a r k u  B o ż o n a r o -
bardzo związany z naszym miasteczkiem i całą nieco inną drogę. A mianowicie poszedłbym na d z e n i o w y m  w  L e ś n e j  
okolicą. studia o kierunku związanym z malarstwem. i w Lubaniu. 
Czy jest Pan zadowolony ze swojego życia? Jednak wszyscy wiemy o tym doskonale, że Warto dodać, iż spora część 

czasu nie można już cofnąć i również ja jestem Tak, jestem zadowolony.moich obrazów jest w różnych 
tego świadom, dlatego też cieszę się z tego, co zakątkach Polski i nie tylko. Czy może Pan powiedzieć, że Miłoszów jest 
mam, z posiadanych umiejętności, które udaje Moje obrazy można zobaczyć Pana prywatną ojczyzną?Skąd Pan pochodzi, czy urodził się Pan mi się wykorzystywać na wiele sposobów, w Niemczech, Holandii, w Czechach, a nawet w gminie Leśna? Tak, ponieważ jestem bardzo związany które w większości przypadków cieszą oko.na Florydzie w Stanach Zjednoczonych. z miejscową ludnością, mieszka tu moja Urodziłem się w Lubaniu w 1958 roku, Jak się Panu współżyje z lokalną Wszystkie obrazy powstają w moim rodzina      i przyjaciele. A przepiękna okolica a pochodzę z Miłoszowa i tutaj zamieszkuje od społecznością?mieszkaniu, które nie jest miejscem idealnym, jest moim natchnieniem do tworzenia 1958 roku. Właśnie w Miłoszowie i pobliskich 
Dobrze.ale na razie musi mi ono wystarczyć. Część kolejnych obrazów, planuję namalować cykl miejscowościach spędziłem całe swoje 

mieszkania przeznaczyłem na małą galerię, obrazów przedstawiających Leśną w różnych Dziękuję za rozmowę.dzieciństwo i  młodość.  W Lubaniu 
w której można pooglądać obrazy. odsłonach.ukończyłem szkołę zawodową, jako tokarz Rozmawiała 

w latach 1973 – 1976. Po zdobyciu Moim ulubionym kierunkiem jest Katarzyna Rybałko
przygotowania zawodowego - rok 1977 realizm i naturalizm, a dominującą 
dostałem pracę w Z. P. J. „Dolwis” w Leśnej, tematyką mojej twórczości jest 
gdzie pracowałem, jako ślusarz do roku 1995. martwa natura: kwiaty, owoce 

i oczywiście pejzaże, krajobrazy, Czy zechciałby Pan opowiedzieć nam trochę 
zwierzęta - głównie konie. W moich o swoich zainteresowaniach?
obrazach uwidacznia się także nuta 

Tak, oczywiście, jest to malarstwo i rzeźba. 
w s p ó ł c z e s n o ś c i ,  k t ó r a  j e s t  

Maluję od zawsze, próbowałem różnych 
konsekwencją zainteresowań sztuką 

technik malarskich, ale uznałem, że farby 
współczesną. 

olejne i płótno na blejtramie to jest to, co chcę 
Czy podoba się Panu miejsce, malować i uwieczniać swoje hobby 
w którym Pan mieszka?i oczywiście pasje. Malowanie obrazów 

olejnych w pewnym sensie to magia tworzenia Tak, podoba mi się.

Podziel dwiema 
prostymi tarczę 

zegarową na 3 części 
w ten sposób, aby 

suma liczb zawartych 
w każdej części była 

jednakowa.

Odpowiedzi proszę przesyłać na adres: 
k.rybalko@lesna.pl

Pierwsze 2 osoby  w nagrodę za rozwiązanie 
naszej łamigłówki dostaną gadżety 
promocyjne Gminy Leśna!!!! Odbiór nagród 
w sekretariacie Urzędu Miejskiego w Leśnej. 

Zapraszamy do udziału w zabawie!

Rozwiązanie łamigłówki z wydania 
grudniowego: 

1.

2.

Osoby, które udzieliły poprawnej odpowiedzi 
jako pierwsze, to: Joanna Firlej i Paweł Gil
Dziękuję za przesłane odpowiedzi!

Łamigłówka

Od 1 stycznia 2013 r. obowiązują nowe wprowadzają także: dowodów osobistych. Zmiany te będą jednak 
wchodzić w życie stopniowo. Nowe przepisy przepisy w zakresie ewidencji ludności, które ü odstąpienie od konieczności zgłaszania 
przewidują m.in. utworzenie od stycznia 2015 na pewno ułatwią załatwianie spraw przy meldunku informacji o wykształceniu, 
r. Rejestru Dowodów Osobistych, czyli związanych z meldunkiem niejednemu obowiązku wojskowym oraz przedkładania 
rejestru centralnego prowadzonego w formie k l i en towi .  Choc i aż  n i e  wszys tk i e  książeczki wojskowej;
elektronicznej. Dzięki tej zmianie wniosek zapowiadane zmiany zostały wprowadzone ü zniesienie sankcji karnych dla obywateli 
o wydanie dowodu osobistego będzie można w tym roku, to i tak te, które weszły w życie polskich i obywateli UE za niedopełnienie 
złożyć w każdym urzędzie na terenie całego znacznie uproszczą procedury meldunkowe. obowiązku meldunkowego;
kraju. Projekt ustawy zakłada również, że odPrzede wszystkim sprawy związane ü złagodzenie procedur związanych 
1 stycznia 2015 roku w dowodzie osobistym z obowiązkiem meldunkowym załatwimy z wyjazdem za granicę – od 01 stycznia 
nie będzie zamieszczany adres zameldowania. 

podczas jednej wizyty, tzn. nie trzeba najpierw obowiązek zgłoszenia wyjazdu dotyczy osób, 
Dzięki temu obywatel nie będzie musiał 

wymeldować się w jednym urzędzie, aby które wyjeżdżają na okres powyżej 6 miesięcy 
zmieniać dowodu osobistego w przypadku 

w drugim się zgłosić. Wszystkie niezbędne a nie jak było jeszcze do końca roku – powyżej 
każdorazowej zmiany miejsca pobytu stałego. 

3 miesięcy;czynności załatwimy w tym urzędzie, 
I ta najważniejsza zmiana, od 1 stycznia 2016 

w którym będziemy dokonywać meldunku. ü likwidację obowiązku meldunkowego r. projekt ustawy zakłada zniesienie obowiązku 
wczasowiczów i turystów;Kolejną istotną zmianą jest wprowadzenie meldunkowego. Proszę jednak pamiętać, że, to 

możl iwości  dopełnienia  obowiązku ü likwidację obowiązków właścicieli, tylko projekty zmian, a czy wejdą w życie 
meldunkowego przez ustanowionego dozorców, administratorów nieruchomości w takiej formie – czas pokaże… - mówi Anna 
pełnomocnika. Oznacza to, że ustanowiony oraz zakładów pracy do weryfikowania Stelzer – Kierownik Referatu SO i USC 

wypełniania wymogu meldunkowego przez przez nas pełnomocnik będzie mógł nas Urzędu Miejskiego w Leśnej. 
mieszkańców i pracowników;zarówno zameldować, jak i wymeldować Wszystkie te zmiany w przepisach mają na 

z miejsca stałego pobytu oraz z miejsca pobytu ü zniesienie obowiązku meldunkowego na celu ułatwić załatwianie spraw obywatelom. 
czasowego, trwającego ponad 3 miesiące. pobyt czasowy do 3 miesięcy Polaków oraz Pozosta je  mieć  ty lko nadzie ję ,  że  

obywateli państw UE.Ponadto warto również wiedzieć, że na proponowane nowelizacje wejdą w życie 
realizacje zameldowania mamy teraz 30 dni, z g o d n i e  z  z a ł o ż o n y m i  t e r m i n a m i  - Zmian w dotychczas obowiązujących 
a nie jak było do tej pory – 4. To te najbardziej i w proponowanej formie, i nie będzie przepisach będzie więcej i będą one dotyczyły 
is totne zmiany,  ale  nowe przepisy kolejnych przesunięć. (Z.W.)nie tylko sfery meldunkowej, ale również 

Zdzisław Micigolski

Zmiany w przepisach meldunkowych


